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Rada Powiatu 
w Żninie 

 

__________________________________________________________________ 
ul. Potockiego 1, 88-400 Żnin, tel. (052) 30-31-100, fax (052) 30-31-302 

 
 
 
 
 

Protokół nr VIII/25 

VIII sesji Rady Powiatu w Żninie 

z dnia 24 kwietnia 2025 roku, 

godz. 900 

 

BRZ.0002...2025 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo. 

Dzień dobry państwu. Otwieram obrady VIII sesji Rady Powiatu w Żninie w dniu 24 

kwietnia 2025 roku. Witam serdecznie panie i panów radnych. Witam pana starostę. 

Witam pana wicestarostę. Witam sekretarza powiatu. Witam panią skarbnik powiatu. 

Witam kierownika biura rady i zarządu, a w sposób szczególny witam młodzież i 

opiekunów tych wszystkich, którzy wzięli udział w konkursie „Wiedzy o samorządzie 

terytorialnym”. Witam wszystkich państwa, którzy oglądają nas online i przypominam 

wysokiej radzie, iż na drzwiach wejściowych, jak również w państwa systemie rada, 

znajduje się klauzula informacyjna, która informuje o transmisji obrad”.  
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Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, 

punkt 2. Stwierdzam prawomocność obrad. Stwierdzam, że na podstawie listy obecności 

na ogólną liczbę 19 radnych obecnych jest 19. Zgodnie z artykułem 13 ust. 1 ustawy o 

samorządzie powiatowym uchwały rady zapadają w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu rady powiatu. W związku z powyższym rada jest prawomocna do 

podejmowania uchwał”. 

 

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 3: 

„Przedstawienie porządku obrad”. Czyli tak, punkt 1: „Otwarcie sesji”. Punkt 2: 

„Stwierdzenie prawomocności obrad”. Punkt 3: „Przedstawienie porządku obrad”. Punkt 

4: „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji”. Punkt 5: „Wręczenie nagród w powiatowym 

konkursie „Wiedzy o samorządzie terytorialnym”. Punkt 6: „Sprawozdanie Zarządu 

Powiatu z działalności między sesjami Rady, w tym z wykonania uchwał Rady”. Punkt 7: 

„Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Żnińskiego na rok 2025”. Punkt 8: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego”. Punkt 9: „Informacja 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Żninie o stanie bezpieczeństwa 

Powiatu Żnińskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2024”. Punkt 10: 

„Sprawozdanie Prezesa Zarządu Powiatowego o działalności Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych w Powiecie Żnińskim”. Punkt 11: „Roczne sprawozdanie Komendanta 

Powiatowego Policji w Żninie ze swojej działalności, a także informacji o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Żnińskiego w 2024 roku”. Punkt 12: 

„Sprawozdanie o stanie dróg powiatowych administrowanych przez Zarząd Dróg 

Powiatowych w Żninie oraz plan inwestycji na lata 2025-2027”. Punkt 13: „Podjęcie 

uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń i zakazów używania jednostek pływających 

napędzanych silnikiem spalinowym na określonych śródlądowych wodach 
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powierzchniowych Powiatu Żnińskiego, w celu zapewnienia odpowiednich warunków 

akustycznych na terenach przeznaczonych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe”. 

Punkt 14: „Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2024”. Punkt 15: „Wnioski i 

oświadczenia radnych” i punkt 16: „Zakończenie sesji”. Nie widzę, żeby ktoś z wysokiej 

rady miał propozycje do porządku obrad, więc pozwólcie państwo, że jeszcze pominęłam 

i powitam na sali sesyjnej pozostałych pracowników starostwa. Szanowni państwo, punkt 

1: „Otwarcie sesji” się odbył. Punkt 2: „Stwierdzenie prawomocności obrad też. Punkt 3: 

„Przedstawienie porządku obrad”.  

 

Porządek obrad VIII sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przechodzimy więc do 

punktu 4: „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji”. Wysoka rado, protokół z VII sesji z 27 

lutego 2025 roku przeczytałam i podpisałam. Wiernie odzwierciedla przebieg posiedzenia 

i został wyłożony do publicznego wglądu na 7 dni przed sesją. Proszę wysoką radę o 

zagłosowanie w systemie rada nad zatwierdzeniem protokołu. Kto z obecnych radnych 

jest za przyjęciem protokołu z VII sesji z 27 lutego 2025? ” 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 
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11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów za, 

jednogłośnie. Protokół został przyjęty. Dziękuję bardzo”. 

Protokół z VII sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

 

Pkt 5. Wręczenie nagród w powiatowym konkursie „Wiedzy o samorządzie 

terytorialnym”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, 

przechodzimy do punktu 5 – bardzo uroczystego dla nas dzisiaj – „Wręczenie nagród w 

powiatowym konkursie „Wiedzy o samorządzie terytorialnym”. Bardzo proszę pana 

wicestarostę Andrzeja Hłonda o przedstawienie wyników konkursu”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado, w dniach 10-11 

kwietnia bieżącego roku w tej sali, w której obradujemy, odbył się jubileuszowy XXV 

powiatowy konkurs "Wiedzy o samorządzie terytorialnym". Tak jak co roku konkurs miał 

na celu popularyzację wiedzy o samorządzie gminnym, wojewódzkim czy powiatowym, 

ale również młodzież musiała się wykazać wiedzą z zakresu wiedzy o regionie, o kulturze, 

czy wiedzą z zakresu historii i geografii. Jeśli chodzi o kategorie, w jakich odbył się 

konkurs, to były szkoły podstawowe i szkoły ponadpodstawowe. Każdą gminę 

reprezentowała jedna reprezentacja szkół podstawowych w składzie trzyosobowym. Jeśli 

chodzi o klasyfikację drużynową, to był test i prezentacja multimedialna, a jeśli chodzi o 

klasyfikację indywidualną, to był test i pytania ustne. Nad przebiegiem konkursu na 

poziomie szkół podstawowych czuwała komisja w składzie: Anna Falkowska, Izabela 

Gronet i Joanna Narożniak-Zygaj. Szanowni państwo, tak jak co roku, a miałem 
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wielokrotnie też okazję prowadzić ten konkurs, rywalizacja była bardzo tutaj zacięta. Były 

potrzebne dogrywki, a efekt waszej pracy - droga młodzieży - przedstawia się 

następująco. Teraz bym prosił o wręczenie nagród przez panią przewodniczącą i pana 

starostę. W kategorii szkół podstawowych najlepszą wiedzą w klasyfikacji indywidualnej 

wykazali się następujący uczniowie: III miejsce - Gabriela Świtała ze Szkoły Podstawowej 

nr 1 w Żninie. Zapraszamy. Duże brawa. Ja tylko powiem, że w klasyfikacji indywidualnej 

są nagrody w postaci voucherów do jednego ze sklepów w wysokości: 700, 500 i 400 zł. 

Chwila dla reporterów. Ja mam taką uwagę - jeśli chodzi o wyniki indywidualne – osoba. 

No i teraz przechodzimy do II miejsca. Z góry przepraszam, jeżeli przekręcę nazwisko, to 

jest moja domena. Także, ale może mi się uda. Martyna Mitko ze Szkoły Podstawowej w 

Janowcu Wielkopolskim. Duże brawa. Martyna, można się uśmiechnąć, tak?  Starosta nie 

jest taki groźny. Wspólne zdjęcie. Teraz stań sobie koło Gabrieli, a ja poproszę Amelię 

Smoter ze Szkoły Podstawowej w Rogowie - I miejsce. I teraz bym prosił całą trójkę tutaj 

wspólnie z panią przewodniczącą i panem starostą. Nie wiem, czy państwo zauważyliście, 

ale gdzie są te chłopaki? Same kobiety, same dziewczyny. Ja mówię o zwycięzcach. Także 

duże brawa jeszcze raz, szanowni państwo. No i przechodzimy teraz do kategorii 

drużynowej. III miejsce zajęła drużyna ze Szkoły Podstawowej w Lubostroniu, opiekun 

pani Julita Jasewicz. Zapraszam uczniów. Przypomnę, że Lubostroń to jest gmina Łabiszyn, 

tak? W której ja mieszkam. Dziękujemy bardzo. Szanowni państwo, II miejsce Zespół 

Szkoły Podstawowej nr 1 w Żninie, opiekun pan Mirosław Pilarski. Zapraszam. Czyli to 

reprezentacja gminy Żnin. Dziękujemy bardzo. I szanowni państwo, I miejsce w kategorii 

szkoły podstawowej, reprezentacja gminy Rogowo, Szkoła Podstawowa w Rogowie, 

opiekun pan Daniel Trzeciak. Dziękujemy. Przechodzimy do kategorii szkół 

ponadpodstawowych i klasyfikacja indywidualna. III miejsce - Olgierd Pawłowski z I 

Liceum Ogólnokształcącego w Żninie. Nie ma Olgierda, jest dyrektor. Jedyna szansa, że 

coś dostanie, tak. II miejsce - Kacper Koc z I Liceum Ogólnokształcącego w Żninie. Kacpra 

to znam z poprzednich edycji. Kacper urósł trochę. Kacper, poczekaj sobie z boku, tak, 

dobrze. Dyrektora nie zatrzymywaliśmy, bo wiesz, o co chodzi. I miejsce - znowu kobieta - 

Weronika Wysocka, Liceum Ogólnokształcące w Barcinie. No muszę pochwalić Barcin, 

powiem szczerze. Naprawdę ciężko mi to przychodzi, ale trzeba. Teraz Kacper stanie 

jeszcze tutaj z koleżanką, żeby tutaj, tak. Tylko szanowni państwo, powiem taką 

ciekawostkę, chyba pierwszy raz się wydarzyło, że w teście zawodnik dostał 100% 
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punktów z testu. Zawodnik Olgierd Pawłowski dostał. Tak. Natomiast Weronika, dobrze 

Weronice poszło w ustnych pytaniach. A ja jeszcze państwu jestem winny jedną 

informację. Otóż komisja przy szkołach ponadpodstawowych, tej komisji przewodniczyła: 

sama przewodnicząca pani Aleksandra Nowakowska, Izabela Gronet i pani Joanna 

Narożniak-Zygaj. I teraz kategorie drużynowe. III miejsce - Zespół Szkół Technicznych w 

Żninie, opiekun pan Marek Rozpęda. Zapraszamy. Czemu mnie nie dziwi, że sami 

chłopacy tutaj akurat? Dziękujemy. II miejsce - I Liceum Ogólnokształcące w Żninie, 

opiekun pan Łukasz Pawłowski, którego nie ma. No i I miejsce, i tu znowu Barcin górą, 

tak, Lidka, muszę to powiedzieć - Liceum Ogólnokształcące w Barcinie, opiekun pani Ewa 

Gościńska. Zapraszamy reprezentację. Tak, wspólne zdjęcie. Dziękujemy. I szanowni 

państwo, jeszcze taka informacja. Oczywiście młodzież wykazała się fantastyczną wiedzą, 

ale trzeba podkreślić bardzo dużą rolę opiekunów. Tutaj duża, duże brawa dla wszystkich 

opiekunów i poproszę właśnie tych opiekunów o wystąpienie, bo małe co nieco tutaj 

powiat przygotował. Poproszę tak, pana Daniela Trzeciaka, pana Mirosława Pilarskiego, 

panią Julitę Jasewicz, panią Ewę Gościńską, Łukasza Pawłowskiego, nie ma pana Łukasza - 

to pana dyrektora jeszcze raz, tak, i pana Marka Rozpędę. Nie ma. Właśnie, pani Ewa, 

tutaj muszę pochwalić tutaj na forum, ponieważ jej drużyna i uczennica zdobyli I miejsce. 

Duże gratulacje, pani Ewo. A teraz wspólne zdjęcie i podziękowania dla wszystkich 

opiekunów. Wynik rywalizacji jest coraz i poziom jest coraz większy. Trudno nam już 

układać pytania - powiem szczerze. Jeszcze raz duże brawa dla opiekunów. Także 

szanowni państwo, jubileuszowy XXV konkurs „Wiedzy o samorządzie terytorialnym” za 

nami. Ja myślę, że młodzież - widząc posiedzenie Rady Powiatu - już wie jak to się 

odbywa, że głosujemy elektronicznie, że nieraz ta elektronika szwankuje, ale można to 

naprawić, spokojnie. Także ja dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, 

pozwólcie, że słowa, ponieważ całe swoje życie zawodowe większość jestem związana z 

oświatą i chciałabym kilka słów powiedzieć. W imieniu całej Rady Powiatu dziękuję 

opiekunom za przygotowanie, bo to jest bardzo trudna rola w trudnej tematyce. Dziękuję 

wszystkim najlepszym z najlepszych, bo tutaj siedzą przed nami, myślę i wiem na pewno, 

że ktoś z przyszłych samorządowców. Liczymy na posłów, na senatorów. Cała droga przed 

wami. Tak wam życzymy. Szanowni państwo, chcę również podziękować w sposób 

szczególny paniom, które przygotowały ten trudny, coroczny konkurs. Pani Izabela 
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Gronet - dziękujemy bardzo i pani Joanna Narożniak-Zygaj. Szanowni państwo, też biorąc 

udział jako przewodnicząca w tym konkursie, rozmawiałam z kierownikiem biura rady i 

zarządu i stwierdziliśmy, że pytania były bardzo trudne. Tym bardziej jesteśmy dumni z 

was, że taką wiedzę przyswoiliście i że taka wiedza was interesuje, bo nie zawsze ona jest 

bardzo dla was młodych ludzi ciekawa, a przecież ona się zmienia, bo kadencje się 

zmieniają, więc nazwiska się pozmieniały i trzeba śledzić skład rady i chociażby nazwy 

komisji, co były to było bardzo dużą trudnością. Szanowni państwo, pozwólcie, że w 

imieniu całej rady powiatu pogratuluję wam wszystkim, podziękuję za udział i zaproszę 

do wzięcia udziału w kolejnym konkursie. To jest wielki sukces naszych szkół 

powiatowych. Jesteśmy dumni, że te szkoły promują powiat żniński. A jeszcze chciałam 

podkreślić tematykę tych prezentacji pięknych, gdzie miałam okazję obserwować, wysoka 

rado, piękne prezentacje powiatu żnińskiego. Pobyt dwudniowy, panie starosto, tak? 

Dwudniowy na Pałukach, pobyt dwudniowy w powiecie żnińskim. Wskazaliście wiele 

ciekawych miejsc, prezentacje były imponujące i za ten całokształt, ten cały wasz wkład w 

ten konkurs „Wiedzy o samorządzie terytorialnym” bardzo dziękujemy i życzymy dalszych 

sukcesów i zapraszamy do kolejnego konkursu. Pan wicestarosta prosi o głos”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „jeszcze zapomniałem o jeszcze jednej rzeczy dodać – 

w nagrodę wszyscy uczestnicy finału powiatowego konkursu „Wiedzy o samorządzie 

terytorialnym” wraz z opiekunami 23 czerwca 2025 roku pojadą do Sejmu”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję, panie 

wicestarosto. Rzeczywiście to jeszcze będzie przyjemna atrakcja”. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami Rady, w 

tym z wykonania uchwał Rady. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pozwólcie, wysoka rado, że 

przejdę do punktu 6 naszych obrad. Oczywiście. Drodzy państwo, wysoka rado, kilka minut 

przerwy zarządzam”.  

  

Przerwa w obradach VIII sesji Rady Powiatu w Żninie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, wznawiam 

obrady po przerwie. Witam na sali naszego gościa. Jest już z nami pan Prezes Zarządu 
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Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w powiecie żnińskim pan Grzegorz 

Rutkowski. Witamy. Witam również pana mecenasa i przechodzimy do punktu 6: 

„Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami Rady, w tym z wykonania 

uchwał Rady”. Bardzo proszę pan starosta Zbigniew Jaszczuk przedstawi nam sprawozdanie”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, w materiałach na dzisiejszą sesję zostało państwu przesłane sprawozdanie z 

działalności zarządu w okresie międzysesyjnym. Przypomnę, że ostatnia sesja odbyła się 27 

lutego bieżącego roku. Podjęliśmy wtedy 8 uchwał. Wszystkie zostały przekazane do 

organów nadzoru, do jednostek zobowiązanych do ich wykonania i podane do publicznej 

wiadomości. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z działalności zarządu za okres między 27 lutym a 

dniem dzisiejszym, to odbyło się kilka posiedzeń zarządu i tak pierwsze z tego okresu 

sprawozdawczego posiedzenie zarządu odbyło się 27 lutego i na tym posiedzeniu uchwałą nr 

84 w sprawie akceptacji propozycji zawodu, w którym kształci Szkoła Policealna w Centrum 

Kształcenia Ustawicznego zarząd powiatu zaakceptował uruchomienie z dniem 1 września 

2025 roku w Szkole Policealnej rozpoczęcie kierunku kształcenia terapeuta zajęciowy w 

systemie stacjonarnym w drugim semestralnym cyklu kształcenia.  Na tym posiedzeniu 

zarządu uchwałą o numerze 86 powołano Komisję Przetargową w celu przeprowadzenia i 

postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego pod nazwą „Zakup systemów i urządzeń 

podnoszących bezpieczeństwo informacji w Starostwie i w sześciu jednostkach w powiecie 

żnińskim”. Komisja pracuje w składzie: Agnieszka Małecka jako przewodnicząca, Joanna 

Obiała – sekretarz komisji i członkowie komisji - Agnieszka Szymańska i Leszek Tracki. 

Również na tym posiedzeniu zarządu uchwałą o numerze 89 w sprawie rozstrzygnięcia 

konkursu ofert na wybór realizatora świadczeń z zakresu zdrowia psychicznego dzieci i 

młodzieży, na podstawie przeprowadzonego postępowania, komisja konkursowa 

zarekomendowała zarządowi powiatu na realizatora świadczeń ofertę indywidualnej 

specjalistycznej praktyki lekarskiej doktora nauk medycznych Marcina Lepaka specjalistę 

psychiatrii dzieci i młodzieży. Ten pan ma takie specjalizacje. Z okresu sprawozdawczego 

kolejne posiedzenie zarządu odbyło się 18 marca i na tym posiedzeniu uchwałą o numerze 

91 rozpisano powiatowy konkurs „Wiedzy o Unii Europejskiej”. To jest cykliczny również 

konkurs, jaki prowadzony jest w powiecie żnińskim. Na posiedzeniu zarządu powiatu 1 

kwietnia bieżącego roku ogłoszono konkurs na stanowisko Dyrektora Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Żninie. W związku z tym, że 31 sierpnia tego roku upływa 
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kadencja aktualnej pani dyrektor, niezbędne jest przeprowadzenie ponownej procedury 

konkursowej. Uchwałą 96 powołano komisję przetargową w celu przeprowadzenia 

postępowania o zamówienie publiczne, ubezpieczenie mienia i odpowiedzialności oraz 

ubezpieczenia pojazdów powiatu żnińskiego i szkół niepublicznych w powiecie żnińskim. W 

tym przypadku komisja będzie pracowała, pracuje w następującym składzie: Andrzej Hłond - 

przewodniczący, Joanna Obiała - sekretarz komisji, Agnieszka Małecka - członek komisji. 

Uchwałą 96 wybrano podmiot do organizacji i gwarancji emisji obligacji w powiecie żnińskim. 

Jak państwo pamiętacie stosowną uchwałę na emisję obligacji na kwotę 5 mln zł rada 

podjęła w stosownym czasie. W ramach ofert wpłynęły łącznie 5 ofert: 2 banki i 3 domy 

maklerskie w ramach przeprowadzonego postępowania. Z tych 5 jednostek do realizacji 

przedsięwzięcia zostały wyłonione wyłoniony dom maklerski NWAI SA, który będzie 

organizatorem i będzie gwarantował emisję obligacji w powiecie żnińskim. Powiem państwu, 

że w dniu dzisiejszym jeszcze przed sesją podpisaliśmy umowy na emisję obligacji. Kolejne 

posiedzenie zarządu 14 kwietnia '25 roku i na tym posiedzeniu zarządu wyrażono zgodę na 

wystąpienie z wnioskiem dotyczącym wydania decyzji o wygaśnięciu trwałego zarządu. 

Chodzi o DPS w Podobowicach. Tam będą budowane między innymi instalacja 

fotowoltaiczna i chodzi o to, żeby wystąpić do KOWR-u o wygaśnięcie trwałego zarządu. Na 

tym posiedzeniu zarządu była też omawiana sprawa publikowana ostatnio w prasie 

dotycząca budowy drogi dla rowerów między Gąsawą a Biskupinem, ale myślę, że o tym 

temacie porozmawiamy sobie szerzej, jak będziemy mówili o, będzie punkt: „Sprawozdanie 

realizacji zadań na drogach powiatu żnińskiego”. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście za 

przedstawienie sprawozdania. Czy wysoka rada ma pytania? Nie widzę. Dziękuję”. 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Żnińskiego na 2025 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 7: „Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na rok 2025”. 

Bardzo proszę pan Zbigniew Jaszczuk, Starosta Żniński”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rada, szanowni 

państwo. W dniu wczorajszym została państwu przesłana ostateczna wersja tejże uchwały. 

Jest jedna zmiana dotycząca akapitu, jaki zawarliśmy z pisma Ministra Finansów z 12 marca 
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‘25 roku. Tam zawarliśmy po prostu inny akapit, który lepiej opisuje całą sprawę. Chodzi o 

dotację, którą otrzymaliśmy i dlatego omawiam wersję z dnia wczorajszego. Jeżeli chodzi o 

stronę dochodową - po stronie dochodowej wprowadzamy kwotę 40 000 zł, gdyż DPS w 

Podobowicach podpisał umowę z Zakładem Ubezpieczeń Społecznych z siedzibą w 

Warszawie na dotację na podsufitowy system podnośników do transportu osób. Pismem 

ministra finansów, o którym przed chwilą mówiłem, z 12 marca wprowadzamy po stronie 

dochodowej kwotę 444 553 zł. Jest to zwiększenie dochodów powiatu żnińskiego. 

Wprowadzamy po stronie dochodowej wprowadzamy również kwotę prawie 35 000 zł w 

Zespole Szkół Technicznych. Jest to związane z zalaniem pomieszczeń budynku szkoły 

i wprowadzamy po prostu kwotę odszkodowania z tego tytułu. Po stronie wydatków 

rozdysponowujemy kwotę około 246 000 zł, która powstała z niewykorzystanych środków w 

2024 roku związanych z opłatami i karami za korzystanie ze środowiska i z tych między 

innymi środków finansowych 100 000 zł przeznaczamy na zagospodarowanie utrzymania 

terenów zielonych przy obiektach będących własnością powiatu żnińskiego. Między innymi 

ulica Mickiewicza w Żninie była z tych środków w ostatnich dniach powiedziałbym 

doprowadzona do ostatecznego porządku, te drzewa stare, które w poprzednich latach nie 

były wycięte, zostały usunięte i dokonano nowych nasadzeń. Między innymi z tego płaciliśmy 

za to zadanie. Kwotę 70 000 zł przeznaczono na renowację rowów przydrożnych i 

udróżnienie przepustów pod naszymi drogami powiatowymi. W ramach wydatków 

zabezpieczono kwotę 70 000 zł jako dotacje dla Kujawsko-Pomorskiego Transportu 

Samochodowego na publiczny zbiorowy transport na terenie powiatu. I proszę państwa, 

mały wydatek - 5 000 zł - dokończenie wymiany okien w CKU i największy wydatek -

zabezpieczamy kwotę 450 000 zł na kapitalny remont dachu w DPS-ie w Barcinie. Myśmy się 

już do tego zadania przymierzali w ubiegłym roku, ale jeszcze w ubiegłym roku wyglądało to 

nie najgorzej. Ten dach bezwzględnie trzeba naprawić. Jest taka okazja w tym roku. Budżet 

myślę jest niezły i byśmy to zadanie w tym roku wykonali. I to proszę państwa z takich 

większych zadań byłoby tyle. Pozostałe wydatki, jak również dochody, są opisane w projekcie 

uchwały, jaki państwu został doręczony. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. Czy 

wysoka rada ma pytania? Nie widzę. Więc proszę pana przewodniczącego Komisji Budżetu i 

Rozwoju Gospodarczego pana Witolda Mrówczyńskiego o odczytanie opinii komisji”. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swoim 

dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję przewodniczącemu 

komisji panu Witoldowi Mrówczyńskiemu za przedstawienie opinii, a proszę wysoką radę o 

zagłosowanie nad projektem uchwały w systemie rada”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   nieobecny 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękuję 

bardzo. Uchwała została przegłosowana. 100% głosów za. Proszę o odczytanie 

przegłosowanej uchwały projektu pan uchwały przez pana wiceprzewodniczącego Pawła 

Koperskiego”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała nr VIII/62/2025 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 24 kwietnia 2025 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
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budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co 

następuje: §1 o treści zgodnej z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został państwu 

przesłany wczoraj drogą elektroniczną. §2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi 

Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wiceprzewodniczącemu rady panu Pawłowi Koperskiemu za odczytanie przegłosowanej 

naszej uchwały. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr VIII/62/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 24 kwietnia 2025 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok została podjęta  

i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „8 punkt: „Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żnińskiego”. Bardzo proszę pan starosta Zbigniew Jaszczuk”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, dokonano zmian w budżecie, trzeba dokonać zmian w WPF-ie. Dziękuję bardzo”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „tak, dziękuję bardzo panu 

staroście. Bardzo proszę pana przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

pana Witolda Mrówczyńskiego o przedstawienie opinii komisji”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swoim 

dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt tejże uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu Witoldowi 

Mrówczyńskiemu, przewodniczącemu komisji za odczytanie opinii. Bardzo proszę panią 

Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu, panią Magdalenę Siwak o odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała nr VIII/63/2025 rok 

Rady Powiatu w Żninie z dnia 24 kwietnia 2025 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. Stosowna podstawa 
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prawna. Treść uchwały dostępna w systemie rada i wykonanie uchwały powierza się 

Zarządowi Powiatu. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo pani 

wiceprzewodniczącej Magdalenie Siwak za odczytanie projektu uchwały, a wysoką radę 

proszę o zagłosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   nieobecny 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 100% głosów 

za. Uchwała została podjęta. Bardzo dziękuję”. 

 

 Uchwała Nr VIII/63/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 24 kwietnia 2025 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego została podjęta 

i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 9. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Żninie o stanie bezpieczeństwa Powiatu Żnińskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 9. Ja już wysokiej 

radzie przedstawiłam naszego gościa. Mamy na sali pana Komendanta Powiatowej Straży 

Pożarnej w Żninie, który przedstawi nam stan bezpieczeństwa powiatu żnińskiego w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej za rok 2024. Wysoka rado, jest już z nami pan prezes zarządu 

powiatowego też, który przedstawi nam swoją działalność. Sprawozdanie z działalności, pan 

Grzegorz Rutkowski, jak również witam Zastępcę Komendanta Powiatowej Policji w Żninie 

pana nadkomisarza Tomasza Mellema. Wysoka rado. Pana Pawła przedstawiłam. Wysoka 

rado, punkt 9. Przechodzimy do punktu 9: „Informacja Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Żninie o stanie bezpieczeństwa Powiatu Żnińskiego w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej za rok 2024”. Wysoka rado, starszy brygadier, pan Paweł Filipiak, 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Żninie przedstawi nam informację. 

Bardzo proszę”. 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Żninie st. bryg. Paweł Filipiak – 

„szanowna pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowny panie starosto, szanowny 

zarządzie, postaram się tak króciutko tym razem, może krócej niż na komisji, przedstawić to, 

co działo się w ochronie przeciwpożarowej na terenie powiatu żnińskiego w 2024 roku. Jeżeli 

chodzi o strukturę, cały czas bez zmian. Na terenie powiatu funkcjonuje jedna jednostka 

ratowniczo-gaśnicza. Przy komendzie w Żninie funkcjonują 42 jednostki OSP, z tego 10 

jednostek w KSRG, czyli w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. Chociaż mogłoby 

według wskaźników, jeżeli chodzi o nasz powiat i powinno funkcjonować 11. Ale to już było 

przedmiotem mojego wystąpienia na komisji, gdzie gmina Łabiszyn według wskaźników 

powinna mieć dwie jednostki w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym, bo to wynika ze 

struktury zagrożeń, które na tej gminie aktualnie występują. Jesteśmy oczywiście w 

kontakcie z włodarzami, z jednostką też OSP z Lubostronia. Mam nadzieję, że ta polityka, 

jeżeli chodzi o włączenie tej jednostki się zmieni i my byśmy po prostu bardzo kibicowali tej 

jednostce, żeby do tej struktury, do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego dołączyła. 

Jeżeli chodzi o strukturę kadrową w komendzie - stabilna, mieliśmy na tą chwilę trzy odejścia 

na zaopatrzenie emerytalne. W tej chwili jesteśmy po naborze, dwie osoby zostały 

wyłonione. Trzecia osoba została tutaj przyjęta do nas z Komendy Miejskiej z Bydgoszczy na 
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stanowisko kierowania. W związku z tym, jeżeli chodzi o kadry, cały czas stabilnie. Pracujemy 

cały czas nad tym, żeby poprawić warunki w piwnicy w naszej komendzie. Wiemy doskonale, 

że mamy kłopot wszyscy, że jest kłopot z wodą, która tam podchodzi. W tej chwili jesteśmy 

na etapie sporządzania ekspertyzy, która da odpowiedź, jak skutecznie tą wodę 

powstrzymać. Ta ekspertyza ma powstać do końca czerwca. W związku z tym w czasie takiej 

wizji lokalnej wykonaną przez firmę ITB - Instytut Techniki Budowlanej. Tutaj starosta też był, 

też przepytywał pracowników tej firmy. Jeżeli chodzi o możliwości, jak temu po prostu 

skutecznie przeciwdziałać. Także czekamy na wyniki i wtedy będzie kolejny krok, który będzie 

zmierzał do tego, żeby wyłonić firmę, która ostatecznie w naszej ocenie załatwi temat 

podchodzącej wody w piwnicy. Jeżeli chodzi o funkcjonowanie komendy powiatowej i 

jednostek OSP to w 2024 roku zanotowaliśmy 1 337 zdarzeń, z czego było 170 pożarów, 

miejscowych zagrożeń - 1 060 i alarmów fałszywych - 107. Procentowo to wygląda 

następująco: 13% to pożary, 79% - miejscowe zagrożenia i 8% -alarmy fałszywe. Jeżeli chodzi 

o strukturę tych zdarzeń w podziale na gminy: na gminie Żnin - 395, Barcin - 259, Łabiszyn - 

185, Rogowo - 133, Janowiec - 219 i Gąsawa - 146. I tutaj patrząc jak te zdarzenia się 

rozkładały w latach poprzednich, mamy ponownie, że dwie gminy: gmina Barcin i gmina Żnin 

to są te gminy, które po prostu terenem te zdarzenia właśnie na połowę tych zdarzeń 

obejmują. A to wynika z dużego, że tak powiem, z dużej urbanizacji tego terenu, gęsta sieć 

dróg, gęstość zaludnienia i to po prostu rzutuje na to, że tych zdarzeń właśnie na tym terenie 

jest zdecydowanie więcej. Jeżeli chodzi o strukturę tych zdarzeń w podziale na miesiące, to 

największy udział właśnie tych zdarzeń to są miesiące letnie, gdzie takim powiedzmy 

maksymalnym pułapem, jeżeli chodzi o liczbę interwencji, to jest lipiec, lipiec/sierpień, gdzie 

można, bo tu porównując do miesięcy zimowych czy powiedzmy jesiennych, gdzie tych 

zdarzeń nawet potrafi być dwa, trzy razy więcej - jeżeli chodzi o już zakres dobowy i dzienny. 

Jeżeli chodzi o sam charakter zdarzeń - nie było jakichś zdarzeń, które by były powiedzmy 

dramatyczne w swojej tej strukturze, żeby były powiedzmy jakieś, które pociągnęły za sobą 

ofiary śmiertelne, dużą liczbę poszkodowanych. Ten rok, rok 2024 był rokiem spokojnym. 

Wszyscy mamy w pamięci rok 2017, gdzie nie tylko przez teren powiatu żnińskiego przeszła 

nawałnica i to wywołało no kolosalny wzrost interwencji. Ten rok, jeżeli, rok 2024 no 

charakteryzuje się spadkiem, bo rok 2023 zamknęliśmy wartością 1 374, a rok 2024 - 1 337, 

czyli kilkadziesiąt zdarzeń mieliśmy mniej. Jeżeli chodzi o takie zdarzenia charakterystyczne, 

do których zadysponowano znaczne siły i środki, to zadysponowaliśmy po 12 zastępów do 
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pożaru budynku wielorodzinnego. Zadysponowaliśmy taką liczbę zastępów, taką samą liczbę 

zastępów do zdarzenia na ulicy Fabrycznej, gdzie doszło do wycieku kwasu fosforowego w 

pobliżu zakładu Pepsi. Też ratowaliśmy zwierzęta, które wbiegły na zamarzniętą taflę na 

Jeziorze Kierzkowskim w styczniu 2024 i tam też taka liczba zastępów operowała i to są, bym 

powiedział, takie zdarzenia, które no konieczność po prostu była zadysponowania takiej siły i 

środków, żeby skutecznie przeciwdziałać właśnie temu zdarzeniu. Jeżeli chodzi o jednostki 

OSP, to tutaj ich wyjazdowość kształtuje się różnie. Są jednostki, które odnotowują liczbę 

interwencji w skali roku powyżej grubo 200 i to jest na przykład jednostka z Barcina. Zbliżają 

się do tej wartości jednostki na przykład z Łabiszyna, jednostki ze Żnina, gdzie te jednostki 

jako jednostki w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym no są bardzo cenne i to po 

prostu widać, że bez tych jednostek te funkcjonowanie, jeżeli chodzi o ochronę 

przeciwpożarową by naprawdę mocno kulało i tutaj mając tutaj na sali też Prezesa Zarządu 

Oddziału Powiatowego, chciałem podziękować ochotnikom za tą szeroką współpracę z 

komendą powiatową, jak zawsze niezawodni, jak zawsze można na nich liczyć i dzięki właśnie 

ich wielkiemu wsparciu te działania jako powiedzmy całość, jako ochronę przeciwpożarową 

daje się naprawdę w rozsądnych tutaj ryzach utrzymać. Jeżeli chodzi o tak zwane izolowane 

zdarzenia ratownictwa medycznego, też to już sygnalizowałem na komisji, że z roku na rok 

tych zdarzeń nam przybywa. Ja tylko może przypomnę, co to jest w ogóle izolowane 

zdarzenie ratownictwa medycznego. To jest takie zdarzenie, do których są dysponowane siły 

i środki ochrony przeciwpożarowej w zastępstwie karetki, czyli po prostu dyżurny 

dyspozytor, przepraszam, medyczny wie, że nie ma do swojej do dyspozycji żadnej karetki i w 

tym momencie wysyła najbliższy zastęp OSP. Oczywiście przez nas jako SK, czyli sąsiedztwo 

kierowania komendanta powiatowego, jest dysponowany najbliższy zastęp, ale widzimy, że 

ten parametr ma cały czas charakter wzrostowy. Nas nie dziwiło, że w sytuacji, gdy była 

pandemia, że tych karetek oczywiście było, one były po prostu, znaczy one musiały przede 

wszystkim przygotować się do przyjęcia kolejnego pacjenta. One musiały być 

dezynfekowane, one musiały być przygotowane, żeby nie roznosić tego wirusa. Teraz - gdy 

mamy już czas popandemiczny - tak naprawdę liczba tych interwencji absolutnie nie maleje i 

mamy cały czas przykłady już w tym roku jest 2 000, przepraszam, jest 8, 8 już mamy od 

początku roku i to są zdarzenia, które są już w swoim charakterze dość poważne, tak - bo 

jesteśmy nie tylko kierowani do, bym powiedział, zranień, rzeczy, które po prostu strażak 

ochotnik mając do dyspozycji uprawnienia KPP, bo ja to cały czas porównuję pod kątem, że 
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ratownik medyczny, generalnie karetka pogotowia ma szerokie uprawnienia, ma cały 

wachlarz procedur, mają dostęp do leków, mogą wkłuwać się - coś, co my jako strażacy nie 

możemy realizować. Nawet jak jest w załodze czy PSP czy OSP ratownik medyczny, to on z 

racji tego, że jest tam jako strażak, nie ma prawa dokonywać tych czynności nawet będąc 

wyszkolonym ratownikiem medycznym. I tutaj po prostu tak zasygnalizowałem, że ten 

problem jest. On, że tak powiem, nam nie ucieka i tutaj starosta na to miał dobry pomysł i do 

tego będziemy dążyć, że takie po prostu pismo intencyjne wyjdzie, żeby zwrócić właśnie na 

to właśnie problem, że taki problem istnieje, że te obciążenie. Ja już tutaj pomijam 

absolutnie to, że nasza gotowość też w tym momencie maleje, bo jeżeli my dysponujemy 

zastęp, no to my też stracimy z systemu jednostki, które mogły być w tym momencie 

potrzebne do całkowicie innych działań. Ale to jest, że tak powiem, to jest naprawdę nie chcę 

takiego tematu już tutaj rozwijać. Najważniejsze jest życie i dobro człowieka, i tutaj 

absolutnie nie będę dywagował, czy wysłać zastęp czy nie, czy to nam osłabi system czy nie. 

Najważniejszą wartością jest życie i zdrowie człowieka. Ale mówię, problem jest na tyle już 

złożony, że tych interwencji troszeczkę jest, bo ja tylko może posłużę się statystyką. W 2023 

to było 45 interwencji, w 2024 - 34 interwencje. To są cały czas dość wysokie wartości. Jeżeli 

chodzi o szkolenia - cały czas staramy się podnosić poziom gotowości jednostek OSP wzorem 

tego, co zawsze działo się w naszej komendzie. Co roku jest organizowane szkolenie 

podstawowe i to, że tak powiem, niezależnie czy jest dużo chętnych czy jest mało chętnych 

zawsze te szkolenie podstawowe jest realizowane w roku ubiegłym. Na to szkolenie zgłosiło 

się 26 druhów i druhen, gdzie były lata, że nawet było po 50 i po 60 chętnych, ale to, co 

powiedziałem, te szkolenie zawsze będzie się odbywało i oczywiście reagujemy na to, czego 

oczekują ochotnicy. Jeżeli ochotnicy chcą się szkolić w danym zakresie, to podpowiadamy, 

organizujemy wszystko po to, żeby ten poziom gotowości operacyjnej podnosić nieustannie. 

Ja miałbym może tyle. Jeżeli jakieś pytania od wysokiej rady”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękuję panu 

starszemu brygadierowi panu Pawłowi Filipiakowi za przedstawienie informacji. Czy ktoś z 

wysokiej rady ma pytania? Nie widzę. Wysoka rado, odbyła się Komisja Bezpieczeństwa 

Publicznego i Spraw Samorządowych, w której również uczestniczyłam. Były bardzo długie 

rozmowy, było obszerne, bardzo obszerne sprawozdanie, za które chcę panu komendantowi 

bardzo serdecznie podziękować, ponieważ dowiedzieliśmy się o tym stanie bezpieczeństwa 

bardzo drobiazgowo, szczegółowo, a wysoka rada otrzymała materiały w formie 
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sprawozdania. Wysoka rado, proszę pana Nikodema Dolatę, przewodniczącego Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych o przedstawienie opinii komisji”. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych Nikodem 

Dolata – „pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw 

Samorządowych w dniu 22 kwietnia pozytywnie zaopiniowała jednogłośnie informację 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Żninie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję przewodniczącemu 

komisji panu Nikodemowi Dolata, przewodniczącemu komisji, który przedstawił nam opinię. 

Natomiast bardzo proszę podziękować panie komendancie wszystkim. Dziękuję wszystkim 

funkcjonariuszom Powiatowej Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Żninie. Proszę 

przekazać te podziękowania w imieniu całej rady za to, że jesteśmy bezpieczni, że dbacie o 

nasze bezpieczeństwo i życzymy, abyście bezpiecznie wyjeżdżali i bezpiecznie wracali i 

dziękujemy za ten ogromny wkład na rzecz bezpieczeństwa w powiecie żnińskim”. 

 

Pkt 10. Informacja Prezesa Zarządu Powiatowego o działalności Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych w Powiecie Żnińskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, punkt 10: 

„Sprawozdanie Prezesa Zarządu Powiatowego o działalności Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych w Powiecie Żnińskim”. I tutaj proszę pana Grzegorza Rutkowskiego, Prezesa 

Zarządu Oddziału Powiatowego o przedstawienie sprawozdania. Bardzo proszę, panie 

Grzegorzu”. 

Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego Grzegorz Rutkowski – „pani przewodnicząca, 

szanowna rado, w zarządzie powiatowym, zaczynając od Zarządu Powiatowego Związku OSP, 

w zeszłym roku nastąpiła zmiana. Będący 10 lat prezesem druh Bogdan Makowski ze 

względu na problemy zdrowotne zrezygnował z pełnienia tej funkcji i tak stało się, że ja po 

kilkunastu latach bycia wiceprezesem zostałem tym, zostałem prezesem tej, tego zarządu i 

dzięki temu dalej kontynuujemy formę pracy z jednostkami OSP, konsolidując na te jednostki 

na szczeblu powiatu. W strukturze jednostek OSP nie nastąpiła żadna zmiana, mamy 42 

jednostki, jak tutaj mój przedmówca już mówił, z tego 10 w krajowym systemie. 

Mamy strażaków blisko zrzeszonych w OSP blisko 1 400 i ponad 500 osób, ponad 550 osób, 

które są przygotowane do prowadzenia działań ratowniczo-gaśniczych. Dlatego wiemy, że 

jednostki OSP są istotnym wsparciem Państwowej Straży Pożarnej, przede wszystkim 
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ilościowym: ilością sprzętu, ilością osób. Natomiast są to wolontariusze, którzy nie robią tego 

zawodowo, ale z dużym profesjonalizmem. Bardzo wielu strażaków bardzo profesjonalnie 

podchodzi do pełnienia tej funkcji strażaka OSP, więc jesteśmy jako ochotnicy też ważnym 

elementem bezpieczeństwa, stanowiąc w porównaniu z 50 kilkoma strażakami, stanowiąc, 

dając ponad 500 strażaków, co szczególnie przy dużych zdarzeniach, przy dużych akcjach, o 

tym, co wspominano w tym 2017 roku, praktycznie wszystkie jednostki zostały użyte do 

działań, więc była to potężna siła ludzi, ludzi i sprzętu. Ja o sprawach operacyjnych nie będę 

mówił, bo to było w informacji komendanta powiatowego, natomiast o takich innych 

organizacyjnych naszych działaniach. My jesteśmy finansowani jako jednostki OSP z 

samorządów gminnych i samorządy gminne w zeszłym roku 4 638 000 zł przeznaczyły na 

wsparcie działalności tych jednostek, w tym oczywiście był duży zakup samochodu przez 

gminę Żnin i ta dotacja do tego samochodu około 1,5 miliona wynosiła, a samochód warty 

około 2 mln złotych, więc to też spowodowało. Ale staramy się, żeby co roku gdzieś na 

terenie powiatu nowe samochody były zakupywane, ponieważ te, które są no gdzieś tam się 

starzeją. Mamy też swoje samochody i wiemy, że kochamy je, są fajne, ale się starzeją, 

niestety, i trzeba nieraz zadbać o nowszy - i tak jest też ze sprzętem i z pojazdami w OSP. W 

zeszłym roku udało się ten samochód do jednostki w Białożewinie pozyskać. Jeszcze jest cały 

czas problem tego typu, że jest remiza nieprzystosowana do garażowania tego samochodu, 

ale są wszelkie już czynności wykonywane, aby niebawem ta remiza już była przygotowana, 

dlatego ten samochód nie stacjonuje na razie w tej remizie, ale samochód już jest. Zarząd 

powiatowy dzięki wsparciu powiatu organizuje szereg różnego rodzaju wydarzeń, które mają 

na celu promowanie bezpieczeństwa, konsolidację środowiska strażackiego i my co roku 

stajemy do konkursów organizowanych przez powiat i pozyskujemy środki na tą działalność i 

to jest główny nasz sponsor, powiat jest głównym sponsorem działalności zarządu 

powiatowego. Organizujemy na różnych szczeblach rozgrywki piłkarskie w okresie zimowym, 

są i powiatowe, wojewódzkie, ogólnopolskie. W tym roku cały komplet wykonaliśmy też 

właśnie tych wszystkich szczebli, ale robimy też zawody wędkarskie, zawody strzeleckie, 

zawody sportowo-pożarnicze, co roku. Natomiast moglibyśmy zgodnie z regulaminem robić 

to co raz na dwa lata. My wykonujemy, my przeprowadzamy te zawody co roku. Do tego 

włączamy się w ogólnopolskie turnieje: plastyczny i ogólnopolski turniej wiedzy pożarniczej. 

W roku ubiegłym też organizowaliśmy u nas na terenie finał „Ogólnopolskiego Turnieju 

Wiedzy Pożarniczej” wspólnie z zarządem głównym w Gąsawie i w Biskupinie odbywał się ten 
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dwudniowy finał. Chciałbym podziękować za to, że możemy korzystać też ze środków 

powiatu. Dzięki temu możemy cały szereg różnych przedsięwzięć realizować. Wiem, że nie 

wszędzie i nie we wszystkich powiatach tak to funkcjonuje, bo często pytano mnie, jak u nas 

to funkcjonuje i dzięki temu, że mamy takie wsparcie, no możemy organizować. Bez środków 

finansowych trudno jest zorganizować różnego rodzaju przedsięwzięcia, a zarząd powiatowy 

no nie ma dochodów, jakieś odpisy z 1% czy z 1,5% teraz, czy odpisy z zakupów w sklepie 

zarządu wojewódzkiego, jakiś procent też dostajemy, ale są to nieporównywalne środki do 

tego, które uzyskujemy z powiatu żnińskiego. Ja może tyle. Jeżeli jakieś pytania, to jestem 

chętny”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, bardzo 

dziękuję Prezesowi Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych za 

przedstawienie sprawozdania. Czy ma wysoka rada pytania? Pan starosta Zbigniew Jaszczuk, 

bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, ja - nawiązując do tego, o czym mówił Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej, jak również prezes zarządu powiatowego OSP - chcę po raz kolejny podkreślić 

bardzo dobrą współpracę tych dwóch formacji na terenie powiatu żnińskiego. Tych 50 

funkcjonariuszy, którzy pracują, którzy służą w komendzie powiatowej, bardzo dobrze 

współpracuje z 42 jednostkami OSP, to jest około 1 400 strażaków, ochotników. Ta 

współpraca naprawdę odbywa się na bardzo wysokim poziomie i tak powinno być i 

nawiązując do tego, o czym mówił komendant powiatowy, starszy brygadier Paweł Filipiak, 

do tych problemów na styku powiedziałbym ratownictwa medycznego i ratownictwa, jakie 

świadczą funkcjonariusze komendy powiatowej strażacy, ochotnicy - tak jak powiedziałem 

na komisji - proszę przygotować stanowisko konwentu powiatów na najbliższy konwent, 

który mamy 6 czerwca w Brodnicy przedstawimy to stanowisko. To jest w kompetencji 

wojewody - stanowisko powiadamiania ratunkowego, tak zwany numer 112, jest w 

kompetencji wojewody i wystąpimy do wojewody, no żeby te sprawy uregulować, bo 

faktycznie nie może być tak, że strażacy, czy też z PSP czy z OSP wykonują czynności za 

ratowników medycznych. No tak po prostu być nie może i na to trzeba zwrócić uwagę.  

Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. Do 

tych słów dołączamy się jako wysoka rada i oczywiście jeszcze chciałabym od siebie dodać, że 
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pan Komendant Powiatowej Straży Pożarnej bardzo podkreślał wagę ochotników, że to 

wsparcie, ta pomoc i ta współpraca jest rzeczywiście bardzo ważna i na komisji pan 

komendant Filipiak bardzo dziękował ochotnikom i podkreślał wagę ochotniczej straży 

pożarnej w powiecie żnińskim. Szanowni państwo, odbyła się komisja. Właśnie na komisji też 

uczestniczyliśmy. Był pan Grzegorz Rutkowski, pan prezes zarządu oddziału. Więc proszę 

przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych pana 

Nikodema Dolatę o przedstawienie opinii komisji”. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych Nikodem 

Dolata – „pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw 

Samorządowych również 22 kwietnia pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała sprawozdanie 

Prezesa Zarządu OSP o działalności w powiecie żnińskim”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Pan 

Nikodem Dolata, przewodniczący komisji odczytał nam opinię, a idąc śladem za panem, za 

pierwszym wystąpieniem, panie prezesie, bardzo proszę panie prezesie Grzegorzu 

Rutkowski, podziękować wszystkim ochotnikom za ich ogromny wkład, za ich pracę, że 

doceniamy to, wspieramy, cała wysoka rada docenia ten ogrom pracy i to, że w tych różnych 

godzinach są w tej aktywności i bardzo państwa wspierają. Dziękujemy za to, że możemy być 

bezpieczni”. 

 

Pkt 11. Roczne sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Żninie ze 

swojej działalności, a także informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie Powiatu Żnińskiego w 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, punkt 11: 

„Roczne sprawozdanie Komendanta Powiatowej Policji w Żninie ze swojej działalności, a 

także informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 

Żnińskiego w 2024 roku”. Wysoka rado, komendant jest nieobecny, więc witam pana 

nadkomisarza Tomasza Mellema I Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Żninie. Panie 

komendancie panie komendancie, pozwoli pan, że panu pogratuluję w imieniu całej rady 

powiatu. Wysoka rado, bardzo proszę pan nadkomisarz Tomasz Mellem”. 

I Zastępca Komendant Powiatowy Policji w Żninie nadkom. Tomasz Mellem – 

„szanowna pani przewodnicząca, wysoko rado, dziękuję bardzo za te miłe słowa na początek. 

Chciałbym w imieniu pana Komendanta Powiatowego Policji w Żninie, mł. insp. Tomasza 
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Rybczyńskiego złożyć to sprawozdanie, a także udzielić informacji o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego. Szanowni państwo, Komenda Powiatowa Policji w Żninie 

odpowiada za utrzymanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 

żnińskiego i jak co roku do naszych zadań należy generalnie ochrona bezpieczeństwa i 

porządku. Na stan tego bezpieczeństwa mają wpływ takie czynniki jak: sieć, rodzaj i 

charakter dróg. Wiemy, że mamy w naszym powiecie przebiega trasa S5, która jest, która 

komunikuje ze sobą województwa sąsiadujące, jak również drogi powiatowe. W obrębie 

drogi ekspresowej S5 mamy także infrastrukturę drogową, czyli mamy MOP, mamy PKN 

Orlen, mamy też restaurację McDonald's. Ze względów oczywistych pojawiają się tutaj 

pewne niebezpieczeństwa i zagrożenia, bo trasa ta stała się głównym ciągiem 

komunikacyjnym przez Polskę, ale też również dla kibiców, którzy przemieszczają się z 

północy na południe naszego kraju. Podłożem takich przejazdów często są przestępstwa 

bądź wykroczenia, które tutaj się zdarzają, gdyż jest to szczególna grupa osób, które no 

powoduje takie tego typu zagrożenia. Na stan bezpieczeństwa również ma wpływ 

atrakcyjność, jeżeli chodzi o nasz region, bo region ten jest na tyle atrakcyjny, że walory 

krajobrazowe, czyli: Żnin, Wenecja, Biskupin, Oćwieka, Ostrówce, Rogowo - takie 

miejscowości są bardzo atrakcyjne turystycznie. W związku z tym mamy tutaj dużą ilość 

turystów, to przekłada się na występowanie różnego rodzaju zagrożeń. Warto też zauważyć, 

że w naszym powiecie w miejscowości Żnin funkcjonuje taki obiekt jak Cukrownia Żnin. 

Obiekt ogromny hotelowo-rekreacyjno-usługowy, który generuje niezwykle duży ruch, jeżeli 

chodzi właśnie i o turystykę i o różnego rodzaju spotkania firmowe, eventy, także koncerty.  

Można powiedzieć, że no przewija się, kolokwialnie mówiąc, bardzo dużo osób. W związku z 

tym pojawiają się ze względu na to i wykroczenia, i przestępstwa. Mamy tego świadomość. 

W '24 roku Komenda Powiatowa Policji w Żninie skoncentrowała swoje działania na 

zapobieganiu przestępczości i wykroczeniom. W związku z tym w tym roku też pewnej 

zmianie uległa struktura komendy powiatowej. Z liczby 131 etatów mamy w tej chwili 136, 

czyli jest nas nie no troszkę więcej. Jeżeli chodzi o Komendę Powiatową Policji w Żninie, to 

mamy też te jednostki terenowe, czyli: Komisariat Policji w Barcinie, Komisariat Policji w 

Janowcu Wielkopolskim oraz Posterunek Policji w Łabiszynie. Z ogniwa patrolowo-

interwencyjnego, czyli ten Wydział Prewencji Ruchu Drogowego, wydzieliliśmy Wydział 

Ruchu Drogowego, który został zwiększony o cztery nowe etaty w randze kontrolerów ruchu 

drogowego. Mamy zatem ruch drogowy, który liczy 19 etatów. Jeżeli chodzi o ten stan 
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etatowy jeszcze - to chciałbym wspomnieć, że na koniec '24 roku występowało 13 wakatów, 

ze służby odeszło 6 policjantów, 5 przeniesiono do służby na innych, do innych jednostek i w 

tym czasie przyjęliśmy 7 nowych funkcjonariuszy. Komenda Powiatowa Policji w Żninie była 

wspierana przez różne podmioty pozapolicyjne - mam tutaj na myśli przedstawicieli straży 

leśnej, straży łowieckiej i współpraca z tymi formacjami zaowocowała realizacją 35 

wspólnych służb patrolowych, gdzie w zeszłym roku było ich 31. Najistotniejszy jednak 

obszar współpracy zajmuje współdziałanie z Komendą Powiatową Państwowej Straży 

Pożarnej w Żninie. W większości w zakresie likwidacji skutków zdarzeń drogowych i 

zapewnienia bezpieczeństwa uczestnikom różnego rodzaju imprez odbywających się na 

terenie podległych. Niemniej jednak współpracujemy ze strażą pożarną na różnych 

płaszczyznach. Możemy liczyć na to wsparcie w zasadzie zawsze począwszy od wspólnych 

szkoleń różnego rodzaju, szkoleń również tych medycznych, jak i wspólnych służb. Jeżeli 

chodzi o wspólne służby, to patrole z KPSP w Żninie odbyły się 5 razy, natomiast z WOPR-em 

– 12 służb, co stanowi wzrost do zeszłego roku. Szanowni państwo, chciałbym w tym miejscu 

wyrazić swoje zadowolenie i podziękować za współpracę lokalnych samorządów i instytucji, 

które instytucji, które udzieliły nam pomocy na rzecz zapewnienia bezpieczeństwa i 

porządku. W szczególności chciałbym podziękować Staroście Żnińskiemu za uhonorowanie 

nagrodami pieniężnymi, szczególnie wyróżniających się funkcjonariuszy i pracowników 

policji. Władzom gminy Łabiszyn chciałbym podziękować za wsparcie finansowe, jeżeli chodzi 

o zakup radiowozu Kia Sportage, czyli taki SUV, który bardzo przydaje się dla pełnienia służby 

zwłaszcza przez policjantów Posterunku Policji w Łabiszynie. Chciałbym podziękować również 

władzom gminy Janowiec Wielkopolski i gminy Rogowo za wsparcie finansowe przy zakupie 

nieoznakowanego radiowozu marki Hyundai dla policjantów w Janowcu Wielkopolskim. 

Chciałbym również podziękować władzom samorządu gminy Barcin i gminy Gąsawa za 

wyrażenie wsparcia, jeżeli chodzi o środki na utrzymanie, zakwaterowanie i wyżywienie 

policjantów OPP Bydgoszcz, oddziałów prewencji policji w Bydgoszczy w okresie letnim. Te 

służby nas wspomagają, jeżeli chodzi o taką służbę patrolową. Obecnie, szanowni państwo, 

Komenda Powiatowa Policji w Żninie dysponuje 31 pojazdami służbowymi, w tym dwoma 

motocyklami, radiowozem wyposażonym w wideorejestrator oraz łodzią motorową. 

Dodatkowo wydział prewencji i komisariaty w Janowcu Wielkopolskim i w Barcinie posiadają 

6 rowerów elektrycznych, które stanowią no taki przydatny środek transportu, jeżeli chodzi o 

możliwość dotarcia i pełnienia służb patrolowych w takim najtrudniejszym terenie. W '24 
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roku policjanci odbyli łącznie 117 patroli rowerowych. Szanowni państwo, w '24 roku też 

Komenda Powiatowa Policji w Żninie otrzymała bezzałogowy statek powietrzny, czyli dron z 

termowizją, który jest wykorzystywany do różnego rodzaju działań, w tym działań o 

charakterze prewencyjnym, czy też ruch drogowy, a także do poszukiwań osób. Ta 

termowizja bardzo się przydaje i myślę, że no jest to bardzo przydatne narzędzie. Szanowni 

państwo, zapobieganie i zwalczanie przestępczości, jeżeli państwo dysponują, a dysponują 

tym opracowaniem, które zostało dostarczone i macie tam państwo mapkę powiatu, 

kolorowe odzwierciedlenie poszczególnych gmin. Będę się do tego odnosił. Podam troszkę 

danych statystycznych. Jeżeli chodzi o pryzmat rozmiarów przestępczości i dynamiki, będę 

się posługiwał takimi stwierdzeniami. Szanowni państwo, w Komendzie Powiatowej Policji w 

Żninie w '24 roku wszczęto 973 postępowania przygotowawcze, czyli o 12 więcej niż w roku 

poprzednim, czyli no rok do roku jakby mamy wzrost ilości tych postępowań. Stwierdzono  

1 077 przestępstw, uzyskując wykrywalność na poziomie 84,94%. Jeżeli zestawimy to do 

zeszłego roku, gdzie mieliśmy 86,40%, to mamy taki minimalny spadek. Dokładnie to jest 

2,45%. Niemniej jednak chciałbym zauważyć, że ta średnia wykrywalność, jeżeli chodzi o 

województwo kujawsko-pomorskie, wynosi 76,74%. Także mimo tego, że ten minimalny 

spadek rok do roku zaistniał, my wciąż jesteśmy dużo wyżej niż ta wykrywalność 

wojewódzka. Jeżeli chodzi, szanowni państwo, o kradzieże z włamaniem, to przez cały 

ubiegły rok wszczęto 33 postępowania w tej kategorii. Jest to też więcej o 12 w stosunku do 

'23 roku. W '24 roku wykrywalność tych przestępstw wyniosła 72% ponad. Średnia 

wykrywalność w województwie wyniosła 69,80%, czyli też tą jakby wykrywalność mamy 

wyższą. Jeżeli chodzi o kradzież cudzej rzeczy 68 postępowań o 9 mniej. Średnia 

wykrywalność wyniosła 62,50%, gdzie wykrywalność dla tego rodzaju przestępstw w 

województwie kształtowała się na poziomie 65,73%. Szanowni państwo, jeżeli chodzi o 

kradzież samochodu, to wszczęto 4 takie postępowania. Stwierdzono jedno przestępstwo. 

Wykrywalność w tym zakresie wyniosła 100%. Jeżeli mówimy o takiej kategorii jak bójka i 

pobicie, to mamy jedno takie przestępstwo. Tak samo jak w ‘24, ‘23 roku. Wykrywalność 

wyniosła 100%, gdzie ta wojewódzka też była niższa. Jeżeli chodzi, szanowni państwo, o 

uszkodzenie mienia, to wszczęto 31 postępowań w tej kategorii, o 5 mniej niż w roku 

ubiegłym. Wykrywalność ukształtowała się na poziomie 67,86% przy tej średniej 

wojewódzkiej, która wynosiła 50%. Przestępstwa rozbójnicze, to jest jakby no niewątpliwie 

najgroźniejszy rodzaj przestępstw, gdzie sprawca w tym swoim zachowaniu nie tylko 
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wyrządza szkodę, jeżeli chodzi o mienie, ale też o życie i zdrowie. Te kategorie są jakby tutaj 

najbardziej szkodliwe społecznie. Policjanci wszczęli w ‘24 roku jedno postępowanie z tej 

kategorii i stwierdzili 3 czyny. Jeżeli chodzi o uszczerbek na zdrowiu - 13 postępowań, 

stwierdzono 10 czynów, wykrywalność 100%. Jeżeli chodzi o przestępczość narkotykową, to 

jest to jedna, jeden z priorytetów działań policji, gdyż no narkotyki są szczególnym 

zagrożeniem, są bardzo mocno obecne w naszym życiu - w ‘24 roku wszczęto 

66 postępowań, niewiele mniej niż w ‘23 roku. Szanowni państwo, 100% wykrywalności, 

jeżeli chodzi o tą kategorię. Jeżeli chodzi o nielegalne środki odurzające, to w ‘24 roku 

zabezpieczyliśmy łącznie ponad 4 kg tego rodzaju substancji zabronionych. Jest to spora 

ilość, biorąc pod uwagę, że jeżeli mówimy o środkach odurzających czy substancjach 

psychotropowych, to dobrze państwo wiecie, że zaledwie w miligramach określa się ilości, 

które są wystarczające dla odurzenia, także te 4 kg to jest bardzo duża ilość. Omawiając to 

zagrożenie powiatu przestępczością kryminalną nie sposób pominąć jeszcze takich kategorii 

tych najcięższych, takich jak zabójstwo, gdzie odnotowali w ‘24 roku 1 postępowanie, 

oczywiście wykrywalność tutaj 100% i jeżeli chodzi o zgwałcenie - to 4 postępowania, 

również 100% wykrywalność. Co do przestępczości nieletnich, to chciałbym tylko tutaj 

podkreślić, że nieletni dopuścili się łącznie 45 czynów karalnych, w tym 11 przestępstw i 34 

wykroczeń. Szanowni państwo, w odniesieniu do działalności prewencyjnej policji chciałbym 

powiedzieć, że polega przede wszystkim, działalność prewencyjna polega przede wszystkim 

na zapobieganiu zdarzeniom i policjanci, ci to funkcjonariusze komórek patrolowo-

interwencyjnych, dzielnicowi, jak i policjanci ruchu drogowego. I to - jeżeli chodzi o tych 

właśnie mundurowych - to dzięki ich zasługom można kształtować to 

poczucie bezpieczeństwa mieszkańców i liczy tu się też przede wszystkim szybka reakcja na 

zgłoszenie. W ‘24 roku średni czas oczekiwania na interwencję, interwencję tak zwaną 

zwykłą zgłoszoną przez mieszkańca naszego powiatu wynosił 13 minut i 20 sekund. 

Natomiast jeżeli mówimy o interwencji w kategorii pilnej - to jest to 9 minut i 59 sekund. 

Miernik ten jest monitorowany, my go monitorujemy przez system wspomagania 

dowodzenia, na bieżąco aktualizujemy i sprawdzamy, gdzie ta służba patrolowo-

interwencyjna powinna być pełniona, żeby zapewnić jak najszybszy czas reakcji na zdarzenie 

i umożliwić jakby no takie bieżące dotarcie na miejsce interwencji. W ‘24 roku funkcjonujące 

Komendy Powiatowej Policji w Żninie nałożyli łącznie 1 912 mandatów karnych. Oczywiście, 

szanowni państwo, to nie wszystko. Ja mówię tylko o mandatach z zakresu bezpieczeństwa 
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publicznego. Za chwilę będę mówił również o mandatach w ruchu drogowym. Tam będzie 

zdecydowanie większa ilość. Jeżeli chodzi o interwencje, to przeprowadzono 7 583 

interwencje przez cały rok. Jest to oczywiście więcej niż w roku poprzednim, czyli można z 

tego wywnioskować, że rok do roku tych interwencji, czyli tych elementów, gdzie potrzebne 

jest, gdzie potrzebna jest nasza obecność, jest coraz więcej. Z podziałem na interwencje 

domowe - w ‘24 roku przeprowadzono ich 708, umieszczonych w policyjnych 

pomieszczeniach dla osób zatrzymanych ogółem 457 osób. Przejdę, szanowni państwo, teraz 

do ruchu drogowego, o którym wspomniałem przed chwileczką. W '24 roku na drogach 

powiatu żnińskiego zaistniało 607 zdarzeń drogowych, z czego 37 to wypadki drogowe. 

Niewiele mniej niż w zeszłym roku ‘23, bo tylko 5. W zdarzeniach tych 46 osób odniosło 

obrażenia ciała, a 2 osoby poniosły śmierć. W ‘23 roku zginęło 7 osób. I tak z podziałem, 

szanowni państwo, najwięcej wypadków drogowych odnotowano w gminie Żnin - 11 takich 

wypadków, na terenie gminy Łabiszyn - 7, gminy Janowiec Wielkopolski - 6, gminy Barcin - 5 

wypadków, gminy Rogowo - 4 wypadki i ostatnim terenem jest gmina Gąsawa, gdzie doszło 

do 4 wypadków. Szanowni państwo, główne przyczyny wypadków drogowych, jakie 

odnotowaliśmy, to niedostosowanie prędkości do warunków panujących na drodze, czyli do 

warunków ruchu oraz nieudzielenie pierwszeństwa przejazdu i niezachowanie bezpiecznej 

odległości. To są jakby między pojazdami. To są jakby te trzy elementy, które stanowią o tym, 

że to są najczęstsze przyczyny wypadków. Jeżeli chodzi o kierujących w stanie nietrzeźwości, 

to było ich 109, w stanie po użyciu alkoholu - 132, czyli w sumie ujawniono 241 kierujących 

pod wpływem alkoholu. Podczas służby na drogach policjanci nałożyli 6 429 mandatów 

karnych. Szanowni państwo, tytułem podsumowania - wykrywalność przestępstw pomimo 

jej niewielkiego spadku, to o czym już wspominałem w stosunku do zeszłego roku, czyli 

do poziomu 84,94%, mówię tutaj o kategorii ogólnej, czyli ogólnej wykrywalności, pozostaje 

na bardzo wysokim poziomie w porównaniu do średniej wykrywalności przestępstw w 

województwie, która wyniosła 76,74% i ja myślę, że to świadczy o bardzo dobrej 

skuteczności tych działań. Jeżeli chodzi o główne kierunki pracy Komendy Powiatowej Policji 

w Żninie na rok ‘25 - to kontynuacja eliminacji przestępstw, które są najbardziej uciążliwe dla 

społeczności lokalnej. Kierowanie tej optymalnej ilości służb policjantów do tej 

służby zewnętrznej - chodzi o to, żebyśmy byli jak najbardziej widoczni - i kierowanie do 

służby nadal dużej ilości funkcjonariuszy ruchu drogowego, aby skutecznie ograniczyć tą 

liczbę zdarzeń drogowych, w szczególności jeżeli chodzi o wypadki drogowe.   
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękujemy panu, panie 

komendancie. Czy ktoś z wysokiej rady ma pytania? Pan przewodniczący komisji, pan Witold 

Mrówczyński”.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„panie komisarzu, rok rocznie mówię o tym samym, ale mówię dlatego, że proszą mnie o to 

mieszkańcy. Chodzi o to, aby zwrócił pan uwagę swoim podkomendnym na motory, na te 

małe motory, na te większe motory. Zaczął się sezon letni. Wyjechała młodzież na tych 

szczególnie na tych mniejszych motorach do 125. No jak wyjedzie czasem ich kilku, tam już 

nie powiem, skąd - to jest jeden ryk i to są wbrew pozorom dość szybkie motory. Byłem 

świadkiem, jak niedawno przed świętami na tym kompleksie handlowym na Aliantów jeden z 

młodzieńców zaczął objeżdżać sobie ten parking cały. Objeżdżał kilka razy, a później zaczął 

się popisywać i zaczął jeździć na jednym kole. No to naprawdę już to włos się na głowie jeżył, 

bo to sam dla siebie to zagrożenie stwarza, ale też stwarza wiadomo dla tych tam ludzi 

poruszających się, chodzących, jeżdżących samochodami i tak dalej. Także gorąca prośba o 

to. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Pan 

wicestarosta Andrzej Hłond, bardzo proszę”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „szanowni państwo, pani przewodnicząca, wysoka rado. 

Wróciliśmy do tradycji, że w kwietniu sesja poświęcona jest bezpieczeństwu, czy to - jeśli 

chodzi o ochronę przeciwpożarową, którą przed chwilą słyszeliśmy przez komendanta 

Filipiaka - teraz mówimy o bezpieczeństwie tutaj mieszkańców. Komendant powiatowy 

policji o tym mówi. Co mi się nasunęło? Na pewno należy zauważyć i docenić to, że 

funkcjonariusze policji tutaj trzymają wysoki poziom, jeśli chodzi o wykrywalność 

przestępstw 85% naprawdę myślę, że wielki szacunek dla wszystkich policjantów. Mógłbym 

długo tutaj o tym sprawozdaniu mówić, ale co mi się nasuwa i to określam bardzo 

pozytywnie, współpraca samorządów z policją. Wszystkie gminy - nie wspomnę również 

o powiecie - przekazują środki na doposażenie policji. Samochód SUV, który w Łabiszynie 

jeździ, a którego obserwuję często i jest widoczny z daleka, powiem szczerze, ładnie się 

prezentuje i o to chodzi, żeby ludzie widzieli, że policja ma dobry sprzęt, że nie ma co tutaj 

świrować - jak niektórzy mówią - bo od razu jest reakcja. Myślę, że takie działania wspólne 

samorządów no przyczyniają się do tego, że nasi mieszkańcy mogą czuć się po prostu 

bezpieczniej. Myślę, że to, że jesteśmy w takim newralgicznym miejscu przy esce, przy dużym 
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kompleksie hotelowo-konferencyjnym, powoduje wiele pozytywnych, ale i też negatywnych 

tutaj tendencji. W związku z tym myślę, że reakcja policji tutaj jest właściwa. Chciałem tylko 

powiedzieć, że życzyłbym sobie, żeby te statystyki były na podobnym poziomie, a mieszkańcy 

nasi w przyszłości obecnie będą czuć się po prostu bezpieczni. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wicestaroście. Pan starosta Zbigniew Jaszczuk. Nie, pani, jeszcze przepraszam, pani Józefa 

Błajet, Członek Zarządu Powiatu, bardzo proszę”.  

Członek Zarządu Powiatu Józefa Błajet – „bardzo dziękuję. Pani przewodnicząca, 

wysoka rado, szanowny nasz gościu, ja mam pytanie może troszeczkę wykraczające poza 

sprawozdanie, które dotyczy 2024 roku. Wspomniał pan o wakatach na koniec roku 

sprawozdawczego. Wiemy, że nie jest to tylko problem naszego powiatu, bo jest to ogólny 

problem w tej chwili w strukturach państwowej policji. Chciałabym zapytać, czy ta sytuacja 

na ten moment się poprawiła, czy ta ilość wakatów się zmniejszyła. Wiem, że również 

byli pracownicy, którzy są na emeryturach, mają oferty pracy ze strony policji, czy w związku 

z tym, no możemy się czuć spokojnie, że u nas tych wakatów nie będzie, że macie, bo macie 

dobrą kadrę, ale chodzi o to, żeby nie było braków tych osobowych. Jako mieszkanka gminy 

Rogowo, no z zadowoleniem oglądam te statystyki, bo muszę powiedzieć, że możemy się 

czuć rzeczywiście bezpieczni, aczkolwiek na terenie gminy Rogowo nie ma komisariatu, bo 

pracują na naszym terenie policjanci z komisariatu w Janowcu, ale rzeczywiście ten poziom 

bezpieczeństwa jest wysoki, wykrywalność wysoka no i chciałabym, żeby tak też pozostało, 

więc pytanie dotyczące aktualnej sytuacji kadrowej. Dziękuję bardzo”. 

I Zastępca Komendant Powiatowy Policji w Żninie nadkom. Tomasz Mellem – 

„odpowiadając na pani pytanie - rzeczywiście ta ilość wakatów nadal jest ta, o której 

wspomniałem - niemniej jednak robimy wszystko, żeby zapewnić ten przypływ kolokwialnie 

mówiąc „świeżej krwi” do naszej instytucji. Proces, oczywiście są składane podania, tylko że 

ten proces jest długotrwały, ponieważ najpierw, jeżeli ten kandydat przejdzie wszelkie jakby 

sprawdzenie, jeżeli chodzi o te zdrowotne kwestie czy mentalne - test wiedzy, to musi odbyć 

jeszcze szkolenie. No i to szkolenie też jest długotrwałe. Także tak naprawdę opracowany 

kandydat wraca do nas po roku, czyli jest to proces długotrwały. Niemniej jednak w ostatnim 

czasie widzimy, że wzrost jest zainteresowania służbą, a my ze swojej strony robimy 

wszystko, również tutaj przy bardzo dużej pomocy pana starosty robimy wszystko, żeby 

wypromować zawód policjanta, czego przykładem może być chociażby turniej siatkówki, jaki 
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ostatnio się odbywał na liceum ogólnokształcącym oraz drzwi otwarte w Komendzie 

Powiatowej Policji w Żninie.  Chcieliśmy w ten sposób pokazać i zbliżyć się właśnie do tej 

młodzieży, która kończy szkoły średnie, jest w klasach maturalnych, że jesteśmy też 

atrakcyjni. Chcieliśmy pokazać, bo mamy też dużo młodych funkcjonariuszy, którzy tak 

naprawdę, gdyby ustawić ich w rzędzie z tymi młodymi ludźmi, to no niewiele w stroju 

sportowym jakby odbiegają od tego wizerunku. Co do informacji tutaj o bezpieczeństwie - 

jeżeli chodzi o ruch drogowy, jeżeli chodzi o motocykle - to chciałem nadmienić, że Komenda 

Wojewódzka Policji w Bydgoszczy działa z nami i również my sami organizujemy bardzo 

często takie tematyczne akcje, czyli działania skierowane właśnie na uczestników ruchu 

drogowego - jeżeli chodzi o motocyklistów - i są to akcje, które są w poszczególnych dniach 

skierowane właśnie na uczestników ruchu drogowego, którzy poruszają się motocyklami i 

skuterami. W tym kierunku działamy. Wiem, że nie zawsze się udaje ujawnić, bo nie 

zawsze ta służba powoduje, że policjanci wracają i są tego efekty. Niemniej jednak myślę, że 

warto, ponieważ ten charakter prewencyjny jest też niezwykle istotny. Zawsze - jeżeli nas 

gdzieś tam widzą na drodze - to działa to w taki sposób, że no ktoś dwa razy się zastanowi 

zanim coś zrobi. Niemniej jednak przyjmuję oczywiście to do wiadomości i postaram się w 

tym kierunku, tutaj przekażę panu komendantowi, postaram się w tym kierunku zwiększyć 

jakby nacisk, jeżeli chodzi o ruch drogowy. Korzystając, że jeszcze jestem przy głosie, jeszcze 

raz bardzo serdecznie chciałem podziękować za wszelkie wsparcie i pozostajemy do 

dyspozycji”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Pan 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk, bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie 

komendancie, szanowni państwo, ja nawiążę może do tego, o czym mówił radny Witold 

Mrówczyński. Nie chciał powiedzieć, gdzie świrują. Więc radzę to powiedzieć w przerwę 

komendantowi, bo policja musi mieć takie informacje, no żeby, policja nie jest w stanie 

upilnować wszystkich, którzy się niepoprawnie zachowują, czy na ulicy czy na zabawie, czy w 

różnych innych miejscach, dlatego też takie sygnały policji są potrzebne, żeby podjąć 

skuteczne działania. Tutaj już koledzy podkreślali bardzo dobre wyniki, jakie osiąga Komenda 

Powiatowa Policji w Żninie, bo jak państwo tutaj słyszeliście od komendanta - mówił też o 

tym wicestarosta - wskaźniki na poziomie, wykrywalności na poziomie 85-88% to już w Żninie 

stało się tradycją od wielu lat i są one około 10% wyższe niż średnie w województwie. 
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Natomiast co do tych wakatów, również komendant o tym mówił, sytuacja się nie zmienia na 

136 etatów, tak 12, 13, 14, bo to się ta sytuacja zmienia. Powiem państwu, że w skali kraju 

brakuje około 12-13 tysięcy policjantów. To jest taka skala problemu.  Na około 107-108 

tysięcy etatów policyjnych w skali kraju. W samej Warszawie brakuje 3 000 policjantów, 

także to jest taka skala problemu. Jak tutaj pan komendant mówił o tych zakupach, państwo 

pamiętacie, my również dofinansujemy ten zakup, nie jest jeszcze sfinalizowany, będzie 

finalizowany w drugim półroczu. Pewnie będzie dołożyć trzeba 10 000 zł, bo ceny 

samochodów trochę rosły. Tutaj wspólnie z gminą Żnin dofinansowujemy zakup jeszcze 

jednego samochodu, który będzie - tak jak powiedziałem - realizowany w roku, w przyszłym 

kwartale, w drugim kwartale. Natomiast w roku przyszłym rozmawialiśmy tutaj 

z komendantem na posiedzeniu komisji - jest potrzebny byłby zakup łodzi patrolowej, bo ta 

łódź patrolowa, która jest w komendzie powiatowej, no już swoje, że tak powiem, przeżyła i 

się wysłużyła i myślę, że powinniśmy się przy spotkaniu z wójtami i burmistrzami zastanowić 

na jakieś, nad jakąś zrzutką. Oczywiście komendant będzie zabiegał, żeby ze środków 

komendy głównej też połowę, czy też jakąś kwotę sfinansować. Taki zakup takiej łodzi 

patrolowej to jest kwota około 300-350 000 zł, bo to jest taki, ale już mówię o porządnej, 

dobrej łodzi, to żeby by była sprawa jasna i myślę, żebyśmy się musieli do tego tematu 

przymierzyć na rok przyszły.  Także ja po raz kolejny i te nagrody, które otrzymują policjanci 

na święto policji, po prostu policjanci żnińskiego garnizonu sobie na to zasłużyli i nagrody 

otrzymują. Dziękuję bardzo”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję, panie starosto. 

Czy ktoś z rady? Jest pan radny Adrian Przybyła, bardzo proszę”. 

Radny Adrian Przybyła – „panie komendancie, takie krótkie pytanie. Jeżeli chodzi o 

liczbę patroli wydziału ruchu drogowego - to ile ich jest na jednej zmianie? To są 

dwa patrole, jeden patrol?” 

I Zastępca Komendant Powiatowy Policji w Żninie nadkom. Tomasz Mellem – „w 

zależności od oczywiście aktualnych możliwości, ale jeżeli chodzi o ściśle o ruch drogowy, to 

gdzieś z reguły są to trzy patrole, jeżeli chodzi o jedną zmianę. Z tym, że wiadomo 

obsługujemy cały powiat i ta mnogość zadań, która jest nałożona powoduje, że nie zawsze 

jakby w tym momencie jest to stricte służba patrolowa, bo chociażby są też tak jak teraz 

nasiliły się w tym okresie kontrole na przykład autobusów, jeżeli chodzi o wypoczynek 

młodzieży. Każda wycieczka szkolna, kiedy dyrekcja szkoły zwraca się, to myślę, że to jest 
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nasz obowiązek, ale też wspólny interes, żeby te dzieci jechały tym autobusem bezpiecznym, 

sprawdzonym, jeżeli chodzi o stan techniczny, o trzeźwość i kiedy te wycieczki są, to są dwie, 

trzy, także na przykład jeden patrol jest zaangażowany do tego, pozostałe dwa pełnią służbę 

ruchu drogowego. I oczywiście mówię tu o ściśle o patrolach ruchu drogowego, jeżeli chodzi 

o oznakowane radiowozy, bo chcę jeszcze przypomnieć, że mamy nieoznakowany, czyli 

wideorejestrator, który w szczególności pracuje na trasie S5. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo, wysoka 

rado. Odbyła się Komisja Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych, w której 

uczestniczył sam komendant. Była to długa też rozmowa, wymiana, dyskusja i dziękujemy za 

ten materiał, który otrzymaliśmy. Bardzo obszerny, cieszy. Proszę więc przewodniczącego 

komisji o przedstawienie opinii.  Pan przewodniczący Nikodem Dolata”. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych Nikodem 

Dolata – „pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw 

Samorządowych na swoim spotkaniu pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała sprawozdanie 

Komendanta Powiatowego Policji w Żninie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Panie 

komendancie, proszę przekazać wszystkim funkcjonariuszom wyrazy uznania i 

podziękowania od całej rady, ponieważ spotykamy się z mieszkańcami, odbieramy te 

informacje. Dziękujemy za to, że jesteście widoczni, że jesteście, że tak sobie świetnie 

radzicie i coraz to lepiej no i narażacie życie, bo bardzo często macie, najczęściej macie też 

kontakt z przestępcami, a to już jest zagrożenie rzeczywiście waszego życia. Uznajemy to, 

dziękujemy i te wyrazy uznania i podziękowania proszę przekazać. Dziękujemy bardzo. 

Wysoka rado, ogłaszam 20-minutową przerwę. Do godziny 11:00”. 

 

Przerwa w obradach VIII sesji Rady Powiatu w Żninie. 

 

Pkt 12. Sprawozdanie o stanie dróg powiatowych administrowanych przez 

Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie oraz plan inwestycji na lata 2025 – 2027. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, wznawiam 

obrady po przerwie. Punkt 12: „Sprawozdanie o stanie dróg powiatowych administrowanych 

przez Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie oraz plan inwestycji na lata 2025-2027”. Jest z nami 

już na sali pan Adrian Kubicki, którego witamy, dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie 
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z siedzibą w Podgórzynie. Prosimy panie dyrektorze o przedstawienie sprawozdania oraz 

planu inwestycji. Bardzo proszę”.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Żninie z siedzibą w Podgórzynie Adrian Kubicki 

– „dzień dobry państwu. Witam panią przewodniczącą, wysoką radę. Jak co roku chcemy 

pokrótce przedstawić główne zadania, które zostały zrealizowane w 2024 roku i w 2025.  

Sprawozdanie tegoroczne, de facto dotyczy to, co właśnie wcześniej powiedziałem, zostało 

jakby podsumowane i napisane najważniejsze rzeczy, które zrobione były. W 2024 roku z 

głównych zadań inwestycyjnych były następujące: most w Wójcinie, to była jedna ze 

ważniejszych inwestycji, który zarząd przeprowadził w imieniu powiatu żnińskiego. Zadanie 

to uzyskało dofinansowanie z Polskiego Ładu. Zadanie zamknęło się kwotą 7 162 000 zł. 95% 

tej kwoty pochodziło z wcześniej wspomnianego Polskiego Ładu.  Kolejnym ważnym 

zadaniem był ostatni odcinek drogi 2314 Żnin - Janowiec Wielkopolski. Zadanie to zostało 

również dofinansowane z innego programu, mianowicie Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg. Dofinansowanie było w 60%. Kwota całkowita zadania 4 202 000 zł. Na potrzeby jakby 

wcześniejszych deklaracji gmin zostały przygotowane dokumentacje na budowy dróg dla 

pieszych - potocznie mówiąc chodników. Były to akurat przygotowane dokumentacje na 

chodniki w Wenecji czy też w Gorzycach. Koszt tych dokumentacji wyniósł 50 000 zł. Ponadto 

wykonano remont zatoki w miejscowości Bekanówka za 35 000 zł. Dodatkowo drobne 

remonty zostały zrobione na odcinku Cerekwica-Kaczkowo 140 m za 128 000 zł. Odcinek 

drogi Ustaszewo-Uścikowo w miejscowości Ustaszewo. Tam zostały zrobione 411 m za 

262 000 zł. Został też z większych jeszcze z większych modernizacji została zrobiona droga 

Rudunek Niestronno od granicy powiatu mogileńskiego do Nadleśnictwa. To był odcinek o 

długości 2,7 km i na chwilę obecną na tym odcinku zostaje nam tylko można powiedzieć do 

zrobienia odcinek od Nadleśnictwa w Gołąbkach do miejscowości Ryszewo, gdyż w tym, w 

tegorocznym budżecie i zadaniu inwestycyjnym jest przebudowa tej drogi na odcinku 

miejscowości Ryszewo. Tam jest praktycznie kilometr. Zadanie to zostało dofinansowane z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. W minionym tygodniu została podpisana umowa z 

Wojewodą Kujawsko-Pomorskim na realizację tego zadania. Dodatkowo jeszcze jedna droga 

została zrobiona - mianowicie od Herbarium do cmentarza. Tam był odcinek prawie 1,2 km 

za 460 000 zł. Łącznie w 2024 roku wyremontowaliśmy 15 km dróg. Kosztowało nas - to 

łącznie też tutaj mówimy o tym moście wspomnianym - kwota, którą wydaliśmy na drogi, na 

mosty było 17,5 mln zł, z czego 9,5 mln zł pochodziło ze środków zewnętrznych, czyli z 
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Polskiego Ładu i z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Oprócz tych inwestycji, które 

robiliśmy, zakupiliśmy kruszywo na pobocza za kwotę 142 000 zł, masy na zimno na te 

remonty nasze cząstkowe za kwotę 130 000 zł, oznakowanie drogowe poziome - 110 000 zł, 

solanka - 82 000 zł, zima - około 500 000 zł- pomimo, że tej zimy gdzieś tam aż może tak 

bardzo nie odczuwamy, ale jednak te koszty cały czas ponosimy. Remonty ubiegłoroczne, a 

tegoroczne można tutaj się pocieszyć faktem, że praktycznie w każdym elemencie, czy to 

emulsją i grysem, czy masą na zimno, cena za jedną tonę nam zmalała prawie o 100 zł, czyli 

no jest to jakiś też plus. Ponadto też można powiedzieć, że poprzez te wszystkie 

modernizacje, które w ostatnich latach przeprowadzamy, też ponosimy trochę mniejsze 

koszty już na te remonty, gdyż no mamy coraz mniej takich dróg do jakiegoś remontowania. 

Z tegorocznych zadań, które są jakby realizowane na sesji budżetowej w ubiegłym roku 

państwo podjęli uchwałę, w której było 12 zadań inwestycyjnych. Cztery zadania dotyczyły 

praktycznie budowy drogi dla pieszych, czyli tych chodników i osiem zadań związanych ze 

ścieżką rowerową, czy też z modernizacją i przebudową dróg. Pierwotnie było w budżecie 

założonych środków 18 000 000. My po wcześniejszym przeprowadzeniu właśnie po państwa 

podjęciu uchwały przeprowadziliśmy przetargi, w wyniku których zaoszczędzono można 

powiedzieć 4 000 000 zł. Te 4 000 000 zł można było przeznaczyć na kolejne inwestycje, 

które państwo na sesji w miesiącu lutym uchwalili w kolejnej uchwale budżetowej. Do tych 

modernizacji czy przebudów dróg w roku bieżącym - między innymi jest to droga 1941 Górki 

Zagajne - Juncewo - Żerniki. Jest to prawie 5,8 km, modernizacja drogi Brzyskorzystew - 

Słabomierz, modernizacja drogi powiatowej Murczyn – Białożewin (ta inwestycja już została 

zakończona), modernizacja drogi powiatowej Mamlicz - Dąbrówka Barcińska. Wczoraj jestem 

po rozmowach z wykonawcą. Prawdopodobnie po weekendzie majowym będzie na ten 

odcinek wchodził. Przebudowa drogi powiatowej wcześniej wspomnianej, która jest 

dofinansowana z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg - również prace rozpoczęły się na 

etapie kanalizacji deszczowej. Poprawa infrastruktury rowerowej na terenie powiatu - jest to 

ścieżka pomiędzy Gąsawą a Biskupinem. Modernizacja drogi powiatowej Czewujewo - 

Marcinkowo Górne. Ta inwestycja jest w toku. Podczas komisji mieliśmy wizję lokalną w 

terenie. Państwo z komisji widzieli, jak to wygląda i ostatnia droga, która była w tym jakby 

pierwotnym założeniu był odcinek pomiędzy Łabiszynem a Lubostroniem. Z oszczędności 

zostały wprowadzone kolejne zadania na odcinku Młodocin - Kierzkowo. Jesteśmy też tutaj 

już po przetargu. Mieliśmy 1 100 000 zł zabezpieczone w budżecie. Inwestycja za 910 000 zł. 
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Oferta została już wybrana. Myślę, że też po weekendzie majowym wykonawca z tego, co 

powiedział, będzie przystępował do realizacji zadania. Wczoraj otworzyliśmy dwa zadania, 

między innymi odcinek na ulicy Traugutta w Żninie i odcinek drogi 2306 Piotrkowice - 

Sębowo, czyli od drogi wojewódzkiej 251 do Podobowic. Można powiedzieć, że kolejny raz 

nam się udało zaoszczędzić pieniążków, bo łączna kwota, którą mieliśmy w budżecie było 

prawie 600 000 zł, a ostatecznie się to zamyka kwotą 400 000 zł. Także można powiedzieć, że 

te 200 000 zł mamy zaoszczędzone. W dniu dzisiejszym otworzyliśmy również przetarg na 

dokumentację na ulicy na Brzyskorzystew – Dobrylewo i za 130 000 zł nam ta dokumentacja 

poszła około. Tak wygląda to na chwilę obecną. W związku z tymi inwestycjami tegorocznymi 

łącznie wyremontujemy kolejne 30 prawie kilometrów dróg. Nawiązując może do, bo na 

pewno państwo śledzicie, kwestia ścieżki rowerowej to na chwilę obecną możemy 

powiedzieć, że prowadzone są rozmowy jakby z właścicielami gruntów, którzy po prostu 

wynajęli też geodetów na zasadzie wznowienia czy ustalenia granic. Pierwsze takie czynności 

zostaną dokonane 30 kwietnia i 6 maja. Wtedy będzie można też jakby powiedzieć 

ostatecznie, w jakim zakresie ewentualnie my faktycznie mogliśmy wejść. My na chwilę 

obecną bazując na dokumentach, które mieliśmy, no to pas drogowy na tym odcinku drogi 

od 18 do 20 m był.  Także no nie było jakichś przeciwwskazań, że można by było twierdzić, że 

my wejdziemy w prywatne grunty. Także no mówię, po ustaleniu, po wznowieniu tych granic 

będzie można dalej podjąć jakieś decyzje. Ja mówię, przedstawione zostały propozycje 

właścicielom gruntów, że zostaną jakby rozgraniczone te granice, zostanie jakby wydzielone 

działki pod zajęcie, pod budowę tejże ścieżki. Na podstawie wyceny rzeczoznawcy też 

powołanego jakby już tutaj przez nas, rolnicy dostaną, czy właściciele dostaną jakby 

odszkodowanie za te grunty. No i będziemy dalej mogli kontynuować realizację tego zadania.  

Także no pokrótce to dziękuję, dziękuję za współpracę dotychczasową, którą z państwem 

mam”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Wysoka 

rado, czy są pytania? Bardzo proszę, pan radny Henryk Popławski”.  

Radny Henryk Popławski – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie starosto, panie 

dyrektorze, uczestniczyłem w tej komisji objazdowej, jeździliśmy po drogach. Jedna rzecz, 

która się bardzo rzucała w oczy, o czym zresztą na komisji dyskutowaliśmy i to tak dość 

namiętnie - bardzo dobrze wypada zmiana podejścia, jeśli chodzi o utwardzanie poboczy, bo 

remonty, które były wykonywane i później utwardzanie poboczy wykonywane było siłami 
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Zarządu Dróg Powiatowych i przy użyciu tego sprzętu, który zarząd posiada w żadnym 

stopniu nie mogą się równać z tym, co widzieliśmy na tych drogach, które były zrobione. 

Jeżeli robi to firma, która posiada profesjonalny sprzęt, porządną bazę sprzętową do tego, 

żeby to zrobić, chyba warto przeznaczyć pieniądze, żeby zrobić to za jednym zamachem. Przy 

czym nie sądzę nawet, żeby, jeżeli robicie to we własnym zakresie, żeby to wyszło taniej, bo 

to trzeba dowieźć, trzeba ściągnąć maszyny. Myślę, że koszty mogą być porównywalne, a 

efekt jest nieporównywalnie lepszy, także mam nadzieję, że taka tendencja zostanie 

utrzymana. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu radnemu 

Henrykowi Popławskiemu. Bardzo proszę, pan radny Witold Mrówczyński”. 

Radny Witold Mrówczyński – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie dyrektorze, 

może tak źle nie będzie z tą ścieżką. Wczoraj wieczorem miałem dwa telefony od rolników, 

którzy są stroną w tej sprawie. Myślę, że mogę powiedzieć nazwiska, bo oni upoważnili mnie 

do tego, żeby przekazać taką informację. Ci panowie wyrażają chęć porozumienia tutaj ze 

starostwem i rozumieją sytuację. Pan jest przedsiębiorcą, buduje tam hotel, liczy na to w 

przyszłości na jakąś tam też współpracę dalszą ze starostwem w związku z tym, że tam 

potrzebny też będzie jakiś parking, wjazdy. Także no, myślę, że tak powoli i też przekonają się 

do tego, że trzeba to kontynuować i zrozumieją, że należy w ten czy w inny sposób 

porozumieć się, tak. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu radnemu 

Witoldowi Mrówczyńskiemu. Czy ktoś z państwa? Ja chciałabym się przyłączyć do 

wypowiedzi pana Henryka Popławskiego, radnego, że właśnie w okolicy Pałacu Lubostroń 

goście z województwa i z Polski zauważają właśnie te utwardzone pobocza i o tym mówią. 

Także rzeczywiście to jest dobre, bardzo dobre rozwiązanie, bo to się rzuca ludziom z Polski, 

że to jest tak pięknie wykończone. Szanowni państwo, pan starosta Zbigniew Jaszczuk”.  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząco, wysoka rado, szanowni 

państwo, w materiałach zostały zawarte i te prace, które zostały wykonane w ‘24 roku, to co 

będziemy robili w ‘25 i ‘26, ’27. Ten rok jest faktycznie rokiem naprawdę dobrym, jeżeli 

chodzi o ilość dróg. Powiem państwu w kontekście tego, o czym mówił dyrektor, są pewne 

oszczędności na tych zadaniach. Myśmy celowo na dzisiejszą sesję nie proponowali zmian, 

bo chcemy na czerwcową sesję zbilansować budżet, jak będziemy na tak na półrocze 

wyglądali i według aktualnej naszej oceny pewnie jeszcze coś dodatkowo byśmy wprowadzili 
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na sesji czerwcowej lub też we wrześniu - choć wrzesień już może być trochę późno, w 

zależności od tego, jakie byłyby prowadzone roboty, ale taka szansa się rysuje. W ocenie i 

zarządu dróg i tutaj zarządu powiatu, jakby taki jeszcze ‘26, ‘27 rok był dobry na drogach, to 

mielibyśmy na drogach powiedziałbym porządek. Ja podzielam zdanie Henia, który mówi, że 

lepiej robić te pobocza, utwardzać sprzętem, który które mają firmy, było to związane w 

przeszłości z tym, no chcieliśmy to robić taniej, krótko mówiąc, ale to nie bardzo tak taniej 

wychodziło, natomiast to jest przy tej ilości dróg, jakie aktualnie wykonujemy, siłami zarządu 

dróg nie bylibyśmy w stanie zrobić tych poboczy. No to sobie też wyraźnie powiedzmy. Jeżeli 

natomiast chodzi o ten sporny taki ostatnio głośny temat z drogi dla rowerów, bo to tak 

formalnie się nazywa od Gąsawy do Biskupina - państwo wiecie, ten temat przewija się 10 

albo 15 lat. Już było kilka przymiarek i trzeba to faktycznie. A może i dłużej, bo ten temat 

naprawdę wiele lat się przewija. W szczególności on jest potrzebny w sezonie turystycznym, 

a jeszcze w sezonie turystycznego trzeba okres festynu archeologicznego uwzględnić, no i 

wreszcie to zadanie weszło do realizacji, jest z dofinansowaniem ze środków Urzędu 

Marszałkowskiego w 85% i chcemy to po prostu zrobić, ale chcę też wyraźnie powiedzieć, 

gdzie jest cała sprawa. Błąd nastąpił w 1965 roku, kiedy to geodeta robił rozgraniczenie 

(mówię o tej pierwszej działce od strony muzeum, bo tam byłem osobiście). Zostały punkty 

graniczne ustalone, zostały zakopane nowe znaki graniczne ze względu na to, że na tym 

terenie nie ma mapy katastralnej w skali 1 do 2 000 i po prostu stąd się to wzięło geodeta, 

który dokonał rozgraniczenia na zlecenie wtedy i właścicieli gruntów, bo tam była droga też 

wydzielana dojazdu do części tych muzealnych, nie wkreślił tego na mapę ewidencyjną. Tam 

nie było w tamtym czasie innej mapy. Była tylko mapa ewidencyjna i stąd się wziął ten błąd. 

Pas drogowy - tak jak tutaj zostało powiedziane - w tamtych okolicach ma 18-19 metrów, bo 

taka jest szerokość. Natomiast faktyczny pas drogowy jest 11-12 metrów. I tak jak zostało 

tutaj przez dyrektora powiedziane - z tym panem, którym ja osobiście rozmawiałem, od 

strony muzeum, to jest nie jest ten pan, o którym tutaj Witek mówił, to jest inny właściciel 

tej nieruchomości - też było ustalone, że jeżeli weszliśmy na jego grunt, a tam bezspornie 

wynika, że weszliśmy, bo nie ulega wątpliwości, że taki stan faktyczny jest. Trzeba 

geodezyjnie wydzielić pas gruntu wzdłuż drogi na lokalizację tej drogi dla rowerów. 

Rzeczoznawca majątkowy wyceni i po cenach, jakie ustali rzeczoznawca majątkowy, powiat 

by to wykupił. Nie może być sytuacji takiej, bo docierają do nas słuchy, że niektórzy tam w 

tamtej okolicy, którzy - że tak powiem - niezbyt przychylnie operują w tym temacie, 
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podpuszczają tych rolników, żeby żądali za m2 150-200 zł. Trzeba mieć świadomość, że 200 zł 

za m2 to jest 2 000 000 za hektar. Chyba ktoś sobie tego nie uświadomił. Ja przypomnę, że 

pod drogę ekspresową S5, jak były wykupowane grunty, było to na poziomie 200 000 zł -  

250 000 w tych granicach. Trzeba też wyraźnie powiedzieć, że rzeczoznawca, który będzie 

wyceniał ten grunt, wyceni go nie jako grunt rolny, tylko jako grunt w terenie 

zurbanizowanym. Tam są dodatkowe wskaźniki, dodatkowe wagi, które zwiększają wartość 

gruntu. Ja nie chcę tutaj na dzień dzisiejszy wymieniać kwoty, jaka jest realna, 

powiedziałbym, do przyjęcia przy takich przypadkach. Myśmy na terenie gminy Gąsawa 

prowadzili w ramach ZRID-u wykupy nieruchomości dotyczących dróg gminnych i przyszło w 

ostatnich dniach 5 czy 6 opinii rzeczoznawcy majątkowego. No są to kwoty zdecydowanie 

mniejsze. Też powiedziałem hektar rzędu 200 - 250 000 zł, no bo to są realne ceny, ale nie 

2 000 000 zł. Tak się zastanawiałem, czy powiedzieć to czy nie mówić, ale mamy - że tak 

powiem - ustalonych dwóch zacnych panów z gminy Gąsawa, którzy nam w tym temacie po 

prostu przeszkadzają. Jeżdżą, podpuszczają tych rolników, podburzają tych rolników, a tak 

jak tutaj Witek mówił o dwóch panach, ja mówię o trzecim, także prawdopodobnie dotyczy 

to tylko jednej osoby, z którą byłby jakiś temat sporny, ale chcę też wyraźnie powiedzieć, o 

czym dyrektor tutaj mówił, że w tym przypadku - to dotyczy miejsca, gdzie krzyżuje się 

kolejka wąskotorowa z drogą powiatową - tam trzeba najpierw albo wznowić, albo ustalić 

granicę i to ma tego dokonać geodeta 30 kwietnia, jeżeli nie zakończy tych czynności 5 chyba 

maja, kolejne czynności są wyznaczone i dopiero wtedy będzie można podjąć decyzję. Tak 

czy inaczej po ustaleniu tego jednego punktu granicznego, który na dzień dzisiejszy nie jest 

znany, my sobie z tym tematem poradzimy i chcę wyraźnie powiedzieć, że pomimo, że ci 

dwaj panowie nam przeszkadzają w tym temacie, drogę dla rowerów do Biskupina zrobimy. 

Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Wysoka rado, pan dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Adrian Kubicki to świetny fachowiec, 

ma świetną grupę świetnie przygotowanych współpracowników i tak jak pan starosta 

powiedział, przeprowadzi tą inwestycję. Jesteśmy przekonani. Wysoka rado, dziękuję za 

sprawozdanie oraz przedstawienie planu inwestycji, a teraz proszę pana Pawła Koperskiego, 

przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury o przedstawienie opinii 

komisji, ponieważ komisja odbyła się właśnie jakże bardzo szeroko omawiana, poruszany był 

szereg problemów, zagadnień i odbyła się też komisja wyjazdowa. Bardzo proszę”. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury Paweł Koperski – 

„Komisja Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury na swoim spotkaniu w dniu 22 kwietnia 

zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie o stanie dróg powiatowych. Ponadto brała udział w 

wizji lokalnej, gdzie wizytowała dwie inwestycje drogowe, jedną w Murczynie, drugą - droga 

pomiędzy Czewujewem a Marcinkowem i również ocena prac wykonanych na tych 

inwestycjach była pozytywna. W szczególności właśnie zaznaczeniem, tak jak już tu mówił 

kolega radny Henryk Popławski, pani przewodnicząca, w szczególności właśnie chodzi o te 

pobocza, które były bardzo dobrze wykonane. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo panu 

przewodniczącemu Komisji Gospodarki Przestrzennej i Infrastruktury Pawłowi Koperskiemu. 

Panie dyrektorze, dziękujemy za piękne sprawozdanie, bardzo obszerne. Dziękujemy za to, 

co pan robi na drogach dróg powiatowych. Proszę podziękować całemu swojemu zespołowi. 

Jesteśmy dumni, że drogi w powiecie żnińskim coraz piękniej i pięknie wyglądają. Przedstawił 

pan pięknie plan inwestycji na 2025-2027, gdzie chyba wybudujemy, dobrze pamiętam, 

panie starosto, 25 km czy 30 km?” 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „w tym roku? 30”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „30. Szanowni państwo, w 

tym roku ‘25, w 2025 wybudujemy 30 km nowych dróg w powiecie. A pan starosta jeszcze 

mówił, że może i więcej, bo wiemy jak to, jak te przetargi.  Dobrze, o, dziękuję koledze 

Henrykowi. Wyremontujemy około 30 i może więcej kilometrów dróg, ale widzimy jak 

pięknie te drogi wyglądają i dlatego ten sukces jest państwa, a zarazem nasz, bo jesteśmy 

wtedy bezpieczni, tak? Jeżdżąc po tych drogach. Poza tym jest to reklama powiatu 

żnińskiego, bo jak już mówiliśmy wcześniej - goście zauważają te dobre decyzje i to, co 

państwo robicie. Bardzo dziękujemy, panie dyrektorze”. 

 

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń i zakazów 

używania jednostek pływających napędzanych silnikiem spalinowym na 

określonych śródlądowych wodach powierzchniowych Powiatu Żnińskiego,  

w celu zapewnienia odpowiednich warunków akustycznych na terenach 

przeznaczonych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przechodzę wysoka rado do 

punktu 13: „Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń i zakazów używania 

jednostek pływających napędzanych silnikiem spalinowym na określonych śródlądowych 

wodach powierzchniowych powiatu żnińskiego w celu zapewnienia odpowiednich warunków 

akustycznych na terenach przeznaczonych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe”. Zanim 

oddam głos panu staroście Zbigniewowi Jaszczukowi, to witamy na sali pana kierownika 

Wiesława Rumla, który właśnie przedstawi w imieniu pana starosty sprawozdanie. Bardzo 

proszę”. 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiesław Rumel – 

„dzień dobry. Pani przewodnicząca, szanowna rado, przedstawiając projekt uchwały, ja będę 

operował nomenklaturą tak zwanej „strefy ciszy” na jeziorach powiatu żnińskiego. 

Przedstawiając ten projekt uchwały uwzględniono pewne sygnały, które napływały w 

ubiegłym roku i w tym roku tutaj do starostwa. W kwestii przygotowania tej uchwały, ja nie 

będę opowiadał tutaj, czego dotyczy ta uchwała, ponieważ to prawo miejscowe istnieje już 

od 2011 roku. Była pierwsza uchwała podjęta w 2011, następna była w 2016, zmieniona w 

‘23 i przystępując do opracowywania tego projektu uwzględniliśmy pewne sygnały, które 

napływały przede wszystkim z gminy Rogowo. Na początek powiem, że „strefą ciszy” objęte 

są wszystkie jeziora bez względu na to, w której gminie się znajdują oprócz jezior, które są w 

szlaku żeglownym rzeki Noteć - a więc wyłączone jest spoza uchwały, ponieważ rada powiatu 

nie ma jurysdykcji do podejmowania pewnych, podejmowania uchwał ograniczających 

używanie motorowodnych spalinowych jednostek, ponieważ rzeka żeglowna Noteć 

przepływa przez Jezioro Wolickie i Jezioro Sadłogoszcz, więc te dwa jeziora są wyłączone 

jakby spod tej uchwały. Należy, do właściwości należy tutaj ministra właściwego do spraw 

środowiska i klimatu, także uchwała Rady Powiatu tutaj nie obejmuje tego jeziora. Skupię się 

tylko na tych zmianach, które dokonaliśmy poprzez przeprowadzenie pewnych spotkań, 

konsultacji, które odbyły się w tym roku, ponieważ wystąpiliśmy do odpowiednich 

samorządów gminnych, wójtów, burmistrzów w styczniu bieżącego roku. Wystąpiliśmy o 

przedstawienie powiedzmy problemów, jakie się spotykają na co dzień powiedzmy z 

używaniem tych jednostek spalinowych na swoich jeziorach umiejscowionych w 

poszczególnych gminach i - tak jak już tutaj powiedziałem - z uwagi na to, że Jezioro Wolskie i 

Jezioro Rogowo Duże jest objęte jest dopuszczone do używania sprzętu motorowodnego. 

Tam pokazały się pewne uwagi ze strony mieszkańców, czy też, powiedzmy, w kwestii 
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ograniczeń, jeżeli chodzi o godziny używania tego sprzętu. Więc uwzględniono też, 

powiedzmy, te wszystkie wnioski, które napłynęły z gminy Rogowo. Wystąpiliśmy do tych 

samorządów, samorządy nam odpisały, posiłkowały się również gmina Żnin Klubem 

Żeglarskim MKŻ, również wpływały z ośrodków wczasowych i te przygotowane wnioski były 

przedstawione na spotkaniu konsultacyjnym, które odbyło się 11 marca bieżącego roku tutaj 

w starostwie, gdzie obecni byli wszyscy - można by tak rzec - użytkownicy jezior, zaczynając 

od wędkarzy, właścicieli ośrodków wczasowych, właścicieli sprawujących prawa 

właścicielskie tych wód, czyli przedstawiciele wód polskich. Również byli na tym spotkaniu 

obecni przedstawiciele samorządów gminnych. I na tym spotkaniu wypracowano pewne 

wnioski i pozwolę sobie tutaj przedstawić te sprawy, które dotyczą tego projektu uchwały, a 

więc w 4 punktach zmieniono czy też udoskonalono zapisy, które by pogodziły interesy 

wszystkich użytkowników jezior, a więc - jeżeli chodzi o zakazy - to rozszerzyliśmy zapis tutaj 

w tym §3, gdzie jest mowa o motorowodnych imprezach masowych organizowanych na 

podstawie przepisów ustawy o bezpieczeństwie - dołożyliśmy organizację imprez 

organizowanych przez kluby sportowe i organizacje sportowe podczas zawodów, gdzie te 

imprezy nie stanowią imprez masowych. Po prostu, żeby nie ograniczać, powiedzmy, tej 

rekreacji, tych spraw rekreacyjnych, wypoczynkowych czy też pokazowych na jeziorach, 

gdzie takie burmistrzowie czy wójtowie chcą powiedzmy organizować - między innymi 

chodziło też również pokaz skuterów wodnych na Jeziorze Gąsawskim. Więc dopisano ten 

element tutaj w tym artykule. Myślę, że to spełni oczekiwania tych wszystkich, którzy te 

imprezy będą organizowali. Oczywiście ta impreza musi się odbyć za zgodą burmistrza i 

wójta. I to w tym punkcie jest ta zmiana. Uprościliśmy zapis dotyczący jachtów żeglownych, 

ponieważ do tej pory zapis był taki troszeczkę rozszerzony, bo dotyczył tam warunków 

atmosferycznych czy też w sytuacjach awaryjnych. Zostawiliśmy w tej uchwale, że jachty 

żeglowne mogą pływać na silniku pomocniczym podczas manewru. Wiadomo, że jak 

żeglowne, to tylko żagle. Są miejsca, gdzie nie można na żaglach na przykład rzeka Gąsawka, 

no to no trzeba niestety przepłynąć na Jezioro Skarbienickie czy też Weneckie na silniku 

pomocniczym. Także jest uproszczony ten zapis, jeżeli chodzi w tym §3 pkt 8 oraz 

dołożyliśmy, rozszerzyliśmy używanie sprzętu pływającego służącego do połowu 

amatorskiego ryb. Napisano po prostu, że można na silniku pomocniczym bez, powiedzmy, 

wskazywania, ile ten silnik ma mieć mocy, ale tylko w kwestii takiej, żeby dopłynąć do 

miejsca docelowego połowu ryb i powrócić do miejsca cumowania czy też wodowania 
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jednostki pływającej. I w tych trzech punktach właśnie dodano czy też uzupełniono, 

rozszerzono, powiedzmy, zapisy. Myślę, że te kwestie tutaj spowodują, że użytkownicy jezior 

czy też wędkarze, żeglarze będą zadowoleni. Jak wiemy, mamy 4 jeziora, które w pewnym 

okresie czasu, a mianowicie od 1 czerwca do 30 września dopuszcza uchwała używanie 

sprzętu spalinowego napędzanego silnikiem spalinowym i mamy tutaj Jezioro Rogowskie 

Duże, Jezioro Wolskie w gminie Rogowo, Jezioro Żnińskie Duże w gminie Żnin oraz Jezioro 

Żnińskie Małe oraz na szlaku żeglownym rzeki Gąsawka - a więc jezioro, poprzez Jezioro 

Żnińskie Małe - Jezioro Skarbińskie i Jezioro Weneckie. I tutaj pozwolę sobie przytoczyć 

wniosek gminy Rogowo, wniosek dotyczył ograniczenia godzinowego użytkowania tego 

sprzętu. Był wniosek taki, żeby na przykład zrobić od godziny 13:00 do godziny 17:00 i na tym 

spotkaniu padały tutaj różne argumenty. Byli też użytkownicy tego jeziora i ostatecznie takim 

trochę targowaniem się ustalono i też wprowadzono do tej uchwały, że można będzie pływać 

tym sprzętem w godzinach od godziny 11:00 do godziny 18:00. Również tutaj istotny głos był 

również Gospodarstwa Rybackiego Łysinin, ponieważ oni w większości jezior są 

użytkownikami do celów rybackich i powiedzmy te ściąganie tych sieci to troszeczkę, im ta 

godzina, oni chcieli od 12:00, ale na ostatecznie przystanęli na godzinę 11:00, ponieważ 

muszą pościągać te sieci, żeby można było pływać sprzętem motorowodnym i wprowadzono 

właśnie te godziny od 11:00 do 18:00, a ponadto na Jeziorze Żnińskim Małym do tej pory 

można było tylko używać sprzęt motorowodny w weekendy, czyli w sobotę i w niedzielę. 

Wykreślono ten zapis, więc można w każdy dzień tygodnia w godzinach od 11:00 do 18:00 

użytkować czy też popływać sprzętem motorowodnym, ale z wyjątkiem skuterów wodnych i 

to jest jedyny przypadek tutaj, jeżeli chodzi o Jezioro Żnińskie Małe i rzekę Gąsawkę na tym 

szlaku do Jeziora Weneckiego, że tu jest wyjątek, że nie wolno, jest zakaz używania skuterów 

wodnych. I w zasadzie to byłoby tyle zmian w porównaniu do tej dotychczas obowiązującej 

uchwały. I myślę, że no pogodziliśmy wszystkich użytkowników, to trzeba wziąć tu aspekt ten 

przyrodniczy, bo mamy tutaj tereny obszaru krajobrazu chronionego. Również, żeby ta sfera 

akustyczna też była jakoś chroniona. Więc myślę, że ten aspekt i wędkarze pogodzeni, 

ponieważ no też chcą te rybki połowić od rana do tego południa. Także myślę, że kompromis 

jakiś nastąpił. Spotkanie konsultacyjne, gdzie uczestniczyli tutaj prawie wszyscy 

zainteresowani pogodził, że tak powiem, interesy wszystkich, czy też rybaków, wędkarzy i 

myślę, że ten projekt uchwały jest tak wypracowany na ten, w tej chwili, że może pogodzić 

tutaj interesy wszystkich czy samorządowców - jeżeli chodzi o organizację imprez 
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motorowodnych - czy też tych takich użytkowników oraz wczasowiczów, którzy chcą 

spokoju. Także myślę, że projekt jest dopracowany. No i tak przedstawiono tutaj radzie 

powiatu celem przyjęcia. Dziękuję bardzo”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, czy macie”. 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiesław Rumel – „a 

przepraszam. Jeszcze ujednoliciliśmy, ponieważ mieliśmy uchwałę z ‘16 roku i była zmieniona 

w ‘23, po prostu zrobiliśmy jednolity tekst, także jest jedna uchwała teraz z jednolitym 

tekstem. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

kierownikowi. Pan Wiesław Rumel przedstawił nam zaktualizowany projekt przygotowany. 

Czy ktoś z wysokiej rady ma pytania?  Szanowni państwo uczestniczyliśmy w tym spotkaniu. 

Dziękuję panu staroście, panu kierownikowi, bo rzeczywiście wiele grup zainteresowanych, 

pogodzić, znaleźć złoty środek, udało się. Było zupełnie w spokoju negocjacje, rozmowy. 

Bardzo dziękuję za takie przygotowanie. Szanowni państwo, odbyła się komisja. Pan 

przewodniczący komisji Maciej Wrzesiński, przewodniczący Komisji Polityki Ekologicznej i 

Obszarów Wiejskich. Proszę bardzo, aby przedstawił nam opinię komisji”. 

Przewodniczący Komisji Polityki Ekologicznej i Obszarów Wiejskich Maciej Wrzesiński – 

„Komisja Polityki Ekologicznej i Obszarów Wiejskich w dniu 22 kwietnia pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo panu 

przewodniczącemu komisji Maciejowi Wrzesińskiemu za przedstawienie opinii, a teraz 

bardzo proszę Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu pana Pawła Koperskiego o odczytanie 

zaktualizowanego projektu uchwały. Bardzo proszę”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała Nr VIII/64/2025 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 24 kwietnia 2025 roku w sprawie wprowadzenia ograniczeń i 

zakazów używania jednostek pływających napędzanych silnikiem spalinowym na określonych 

śródlądowych wodach powierzchniowych Powiatu Żnińskiego w celu zapewnienia 

odpowiednich warunków akustycznych na terenach przeznaczonych na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: §1 do §4 włącznie 

zgodny z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został rozesłany państwu drogą 

elektroniczną. §5. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §6. Traci moc 

uchwała Nr XI/106/2016 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 kwietnia 2016 roku w sprawie 
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wprowadzenia ograniczeń zakazu używania jednostek pływających napędzanych silnikiem 

spalinowym na określonych śródlądowych wodach powierzchniowych Powiatu Żnińskiego w 

celu zapewnienia odpowiednich warunków akustycznych na terenach przeznaczonych na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe. §7. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękując 

panu wiceprzewodniczącemu Pawłowi Koperskiemu za odczytanie zaktualizowanego 

projektu uchwały, proszę wysoką radę o zagłosowanie w systemie rada”. 

Głosowało 17 radnych: „za” - 17; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   nieobecny 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   nieobecny 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 100% 

głosów za. Bardzo dziękuję, uchwała została podjęta. Dziękuję bardzo kierownikowi panu 

Wiesławowi Rumlowi”. 
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 Uchwała Nr VIII/64/2025 Rady Powiatu w Żninie z dnia 24 kwietnia 2025 r. w sprawie 

wprowadzenia ograniczeń i zakazów używania jednostek pływających napędzanych silnikiem 

spalinowym na określonych śródlądowych wodach powierzchniowych Powiatu Żnińskiego,  

w celu zapewnienia odpowiednich warunków akustycznych na terenach przeznaczonych na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

Pkt 14. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Powiatu 

Żnińskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

rok 2024.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „i bardzo proszę jest już z 

nami na sali sesyjnej pan kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego pan Artur 

Jakubowski. Wysoka rado, przechodzimy do 14 punktu: „Sprawozdanie z realizacji Rocznego 

Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

rok 2024”. Bardzo proszę panie Arturze o przedstawienie nam sprawozdania”. 

Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego Artur Jakubowski – „pani 

przewodnicząca, wysoka rado, panie starosto, swoją wypowiedź zacznę od stwierdzenia, że 

organizacje pozarządowe to istotny i bardzo ważny partner powiatu żnińskiego w niemalże 

każdym obszarze naszego samorządowego życia. Wynika to chociażby z faktu, że to w 

lokalnych środowiskach organizacje pozarządowe, które w nich działają, znają najlepiej swoje 

potrzeby. Współpraca samorządu z sektorem NGO-s przyczynia się do poprawy jakości życia, 

wszechstronnego rozwoju oraz pełniejszego zaspokajania potrzeb wszystkich grup 

społecznych. Owo partnerstwo jest oparte na Rocznym Programie Współpracy Powiatu 

Żnińskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Ten program jest dokumentem, 

który określa cele, zasady, formy oraz obszary wzajemnej współpracy powiatu żnińskiego i 

wspominanych organizacji pozarządowych. Uchwalany jest każdego roku przez Radę Powiatu 

w Żninie. Ten na rok 2024 został uchwalony 20 października 2023 roku. Łącznie w ramach 

programu przeprowadzono trzy otwarte konkursy ofert. Pierwszy na realizację zadań 
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publicznych w roku 2024, na który wyasygnowano kwotę 147 000 zł. Otwarty konkurs na 

dofinansowanie wkładu własnego w 2024 roku do projektów związanych z realizacją zadań 

powiatu finansowanych z funduszy zewnętrznych i tutaj zagwarantowano kwotę 5 000 zł, a 

także otwarty konkurs ofert na wspieranie zadań publicznych z zakresu wspierania i 

upowszechniania kultury fizycznej i tutaj kwota zarezerwowana wynosiła 60 000 zł. Jeżeli 

chodzi o otwarty konkurs ofert na realizację zadań publicznych w roku 2024, został on 

zrealizowany w 9 priorytetach i w wyniku rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert zostały 

rozdysponowane wszystkie zabezpieczone na ten cel środki finansowe w poszczególnych 

priorytetach. Wyjątek w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych 

rozdysponowano środki w wysokości 9 200 zł z zarezerwowanych 10 000. Wynikało to z 

faktu, iż projekt został zrealizowany taniej niż wcześniej zakładano. Konkurs na 

dofinansowanie wkładu własnego do projektów związanych z realizacją zadań powiatu 

żnińskiego finansowanych z funduszy zewnętrznych.  Nabór ofert trwał w ciągłym, w trybie 

ciągłym od 1 stycznia. Jednak wnioski należało składać nie później niż do 31 października. 

Tutaj nie wpłynęła żadna oferta. I ostatni, trzeci otwarty konkurs ofert na wspieranie zadań 

publicznych z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej. Konkurs obejmował 

zadania publiczne powiatu żnińskiego o charakterze ponadgminnym w zakresie 

wspomnianego upowszechniania kultury fizycznej dotyczący realizacji niżej wymienionych 

jednorazowych zadań i był to ogólnopolski wyścig kolarski Pałuki Tour, Enea Triathlon Żnin 

oraz imprezy biegowe wchodzące w cykl Grand Prix Pałuk - to jest bieg im. Tomasza Hopfera 

w Janowcu Wielkopolskim, biegi żnińskie, Łabiszyński Bieg Świętojański, Biegi Gąsawskie im. 

Gustawa Mądroszyka, Bieg Rogowski i Miodowy Festiwal Biegowy w Barcinie. Tutaj na 

konkurs wpłynęło 10 ofert. W drodze oceny formalnej odrzucono dwie oferty. Do oceny 

merytorycznej skierowano 8 ofert i w drodze tej oceny merytorycznej już żadna z ofert nie 

została odrzucona. Spośród wszystkich 42 podpisanych umów na te dwa w zasadzie konkursy 

40 zrealizowano prawidłowo, a złożone przez organizacje pozarządowe sprawozdania 

końcowe zostały rozliczone i zaakceptowane. Dwie organizacje zrezygnowały z realizacji 

zadania i zwróciły kwotę dotacji. Istotnym instrumentem wspomagającym działalność 

organizacji pozarządowych jest przyznawanie Honorowego Patronatu Starosty Żnińskiego. W 

2024 roku, jak z pewnością państwo zauważyliście w przedstawionym sprawozdaniu, na ten 

cel wyasygnowano kwotę nieco ponad 85 000 zł. Wsparcie z tego instrumentu otrzymały 62 

przedsięwzięcia, czyli jeżeli byśmy sobie tą kwotę podzielili przez tą ilość wydarzeń, to 
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średnio każde z wydarzeń zostało wsparte kwotą około 1 200-1 300 zł. Ponadto pan starosta 

objął patronatem 11 wydarzeń, gdzie wnioskodawcy nie prosili o wsparcie finansowe, a 

otrzymywały choćby materiały promocyjne. Reasumując, cieszyć może fakt, że w powiecie 

żnińskim liczne organizacje pozarządowe wykazują tak dużą aktywność, która z kolei objawia 

się kreatywnością i wydarzeniami, które przynoszą nie tylko rozrywkę, ale utrwalają poczucie 

tożsamości i dziedzictwa Pałuk, edukują oraz dają asumpt do rozwoju.  Dziękuję państwu za 

uwagę”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo panie 

Arturze. Czy ktoś z rady? Nie? Pan starosta Zbigniew Jaszczuk, bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „szanowni państwo, chciałem zwrócić uwagę na 

to, że w tym roku został zmieniony regulamin przyznawania patronatu honorowego, jeżeli 

chodzi o te imprezy, o których tutaj kierownik przed chwilą mówił. No i prośba i do państwa i 

do słuchaczy, którzy nas oglądają i słuchają i do wszystkich tych, którzy się zwracają o 

patronat, żeby stosować się do tych nowych zasad, nowego regulaminu. Po prostu to 

uporządkowaliśmy trochę, tak bym to nazwał, także taka jest prośba, żeby stosować nowe 

zasady, jakie przyjęliśmy. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo panu 

staroście. Wysoka rado, czy ktoś jeszcze? Wysoka rado, chciałabym powiedzieć, że członek 

zarządu, pan Ryszard Ulatowski, radny jest wiceprzewodniczącym w Sejmiku Organizacji 

Pozarządowych i prosił o zabranie głosu”. 

Członek Zarządu Ryszard Ulatowski – „znaczy generalnie mówiłem to na komisji, ale 

chciałem zwrócić uwagę na fakt braku w zasadzie udziału organizacji pozarządowych w 

konsultacji tego planu. To jest bardzo ważne, bardzo istotne dla trzeciego sektora. On 

powstaje i słusznie musi powstawać na poziomie samorządu lokalnego. Natomiast 

stowarzyszenia, które są zainteresowane nie biorą w tym udziału, a to oczywiście jest błąd z 

prostej przyczyny. Jeżeli w tym planie znajdzie się jakieś działanie typu na przykład ochrona 

środowiska, to mimo faktu, że będą takie organizacje, nie będą mogły się o takie środki 

ubiegać, w związku z tym to bym apelował i do pana kierownika, ale również dla do trzeciego 

sektora, żeby spróbować się zainteresować tym najważniejszym dokumentem, jakim jest ten 

program dla organizacji pozarządowych. Tutaj mamy bardzo dużą aktywność, mamy 

doskonałe wyniki - jeżeli chodzi o patrony, jeżeli chodzi o te konkursy, ale jednak też taka 

świadomość tego planu, który ma potem przełożenie też na te środki, które my przyznajemy 
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jako powiat w budżecie, ma później wpływ na faktycznie działanie konkretnych organizacji, 

które nie zabierają swojego głosu, nie biorą udziału na etapie tworzenia tego planu. Taka jest 

jakby moja sugestia i uwaga. Zresztą to nie jest problem tylko i wyłącznie powiatu 

żnińskiego. Jest to generalnie problem ogólnopolski, że organizacje pozarządowe nie 

wiadomo, dlaczego nie biorą udziału w konsultacjach dokumentów, które ich bezpośrednio 

dotyczy. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, pan Ryszard 

Ulatowski cieszy się, że jest wiceprzewodniczącym, że jeździ na te spotkania Sejmiku 

Organizacji Pozarządowych, bo jest to po prostu dla powiatu żnińskiego wartość dodana, a 

to, co podkreślał pan kierownik w swoim wystąpieniu, Artur Jakubowski, jak ważne są dla nas 

organizacje pozarządowe i jak dużo i jak wielu, wyraził, że wielu, że we wszystkich właściwie 

dziedzinach ich widać, biorą udział i co nas bardzo cieszy. Wysoka rado, odbyła się komisja. 

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Powiatu, pan przewodniczący Karol Nojgebauer 

proszę, aby przedstawił opinię komisji”. 

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Powiatu Karol Nojgebauer – „Komisja 

Turystyki i Promocji Powiatu w Żninie na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Powiatu Żnińskiego z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2024”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękując 

przewodniczącemu Komisji Turystyki i Promocji Powiatu panu Karolowi Nojgebauerowi. 

Również dziękuję też za przygotowanie obszernego sprawozdania i podsumowania 

działalności organizacji pozarządowych i tej współpracy”. 

 

Pkt 15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, przechodzę 

do punktu 15: „Wnioski i oświadczenia radnych”. Wysoka rado, ja sobie pozwolę w tym 

punkcie przypomnieć, że oświadczenia majątkowe składamy do 30 kwietnia. Wiem, że już 

prawie dopinamy to do 100%, ale pozwólcie państwo, że 7 kwietnia minął nam rok, kiedy 

zostaliśmy wybrani do rady powiatu, więc ja chcę państwu bardzo serdecznie podziękować 

za współpracę ze mną, za te spotkania liczne, za rozmowy, za państwa udział w komisjach, 



 48 

Przewodniczący Rady 

Aleksandra Nowakowska 

pracę w komisjach, za udział w uroczystościach i w ten aktywny udział i spotkania i bliskość z 

naszymi mieszkańcami powiatu”. 

 

Pkt 16. Zakończenie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, punkt 16: 

„Zakończenie sesji”. Zamykam obrady VIII sesji Rady Powiatu w Żninie. Dziękuję bardzo”. 

Obrady VIII sesji Rady Powiatu w Żninie w dniu 24 kwietnia 2025 roku zakończono o 

godz. 1202. 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Protokołowała: Paulina Maciejewska – Pomoc administracyjna w Biurze Rady i Zarządu 
Powiatu w Żninie. 

 
Wersja audio – video obrad VIII sesji znajduje się w linku: https://powiatzninski.tv-
polska.eu/film/550742-viii-sesja-rady-powiatu-w-zninie---24-04-2025-r- 


